
 

ACTA NÚM. 10/2022
Expt. PLN/2022/10.

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 24 DE NOVEMBRE DE 2022.

Data: 24 de novembre de 2022. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 22:30 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del dia vint-i-quatre de novembre de dos mil vint-i-dos, es reuneix a la Sala de Sessions de la 
Casa Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs, presidida per l’Alcalde-President Sr. 
Jordi Janés Girós, amb l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament, i la del Secretari Sr. Pere 
Biedma Agüera, que certifica. 

ASSISTENTS: 

 

Alcalde-President:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Regidora-Tinent d’Alcalde:
Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).
Sr. Josep Sicart Arbonès (SA).
Sra. Dolors Godia Serra (SA).
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC).
Sra. Marta Morreres Godia (ERC)
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).
Sra. Gemma Escar Paris (PSC).

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades següents:  

-Durant tota la sessió dels regidors/es: el Sr. Josep Sicart Arbonès (SA) i la Sra. Dolors Godia Serra (SA).

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
Es considera adient mantenir les mesures de prevenció i seguretat sanitària en les celebracions plenàries, per 
la qual cosa, d’acord amb l’art. 46.3 de la Llei de Bases de Règim Local, modificada pel Real Decret 11/2020, 
del 31 de març i en virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, 
de mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, 
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de transport públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de març, per la que 
es dona publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives d’aplicació al 
servei de l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2; la sessió es 
realitzarà sense públic presencial, donant publicitat mitjançant la emissió habitual de televisió en directe des de la 
seu electrònica municipal. 

A tal efecte es celebra a la Casa Consistorial de l’Ajuntament d’Alcarràs la sessió ordinària del Ple municipal,  
prèvia  convocatòria  i  publicitat  efectuada amb l’antelació  i  forma reglamentària,  amb quòrum d’assistència 
suficient. 

Seguidament es procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’ordre del dia següent

ORDRE DEL DIA:

A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expedient PLN/2022/08/09. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.

Donats per llegits els esborranys de les actes del Ple corresponents a les sessions: 

-Sessió ordinària del dia 15 de setembre de 2022.

-Sessió extraordinària del dia 28 d’octubre de 2022.

Es proposa la seva aprovació.

Tots els grups municipals donen la seva conformitat.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’ 11 dels 13 regidors/es que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

2.-  Expedient  2339/2021.  APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA    MODIFICACIÓ NÚM.  7 DEL POUM  DE   
MILLORA DE LES CONDICIONS I GESTIÓ DEL SÒL URBÀ.

Atès  el  dictamen  de  la  Comissió  informativa  de  Governació  del  dia  21/11/2022  i  la  d’urbanisme  del  dia 
23/11/2022L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

PRIMER. Amb data 24 de novembre 2021, per la Provisió de l'Alcaldia, es disposà i justificà la iniciació del  
procediment de modificació del Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de Alcarràs. Núm. 7 de Millora de les 
condicions i gestió del sòl urbà. 

SEGON. Amb data 30 de novembre de 2021, la Secretaria va emetre un informe en relació amb la legislació  
aplicable i el procediment a seguir per a dur a terme la referida modificació.

TERCER. Els Serveis Tècnics municipals, s’encarregà de l'elaboració i redacció del projecte de modificació del 
Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de Alcarràs. Núm. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl urbà, 
que va ser rebut en data 03 de desembre de 2021.

QUART. Que en data 03 de desembre de 2021 es va efectuar sol·licitud de declaració de no existència d’efectes 
significatius  sobre el  medi  ambient.  En  resposta en  data  16/012/2021 l’Oficina  Territorial  d’Acció  i  Avaluació 
Ambiental informa que la proposta no és un supòsit d’avaluació ambiental estratègica, al tractar-se de sòl urbà del 
planejament vigent.
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CINQUÈ. En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022) es certifica per la Secretaria que sotmès a 
exposició i informació pública pel termini d’un mes de l’acord de Modificació núm. 7 del POUM, mitjançant els 
anuncis inserits als diaris i llocs oficials que s’indiquen. Havent-se donat publicitat per mitjans telemàtics a la Web 
oficial de l’Ajuntament http;//alcarras.ddl.net, del Resum de l’Abast de les determinacions i plànols d’identificació 
proposada en els que s’altera la vigent i resum d’aquesta alteració, així com dels àmbits subjectes a suspensió de 
llicència  i  tramitacions  de  procediments,  concreció  del  termini  de  suspensió  i  de  l’abast  de  les  llicències  i 
tramitacions que es suspens, per tal que qualsevol que ho desitgi pugui examinar-lo i adduir, durant el termini 
esmentat,  totes les al·legacions o observacions que consideri  oportunes. Havent-se inserit  en la forma i pels  
terminis següents:

Lloc Data inici Data final
Tauler d’Anuncis Municipal 14/01/2022 14/02/2022
Web oficial de l’Ajuntament 14/01/2022 14/02/2022
Diari Segre 19/01/2022 19/02/2022
B.O.P. núm. 12. 19/01/2022 19/02/2022
Diari la Mañana 08/06/2022 08/06/2022
D.O.G.C. nom 8687 13/06/2022 13/07/2022

Es fa constar que fins al final de la darrera data de publicació el 13/07/2022, s’han formulat les al·legacions  
següents:
 

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
08/02/2022 2022-E-RE-284 Sr. Sergi Fontich Charles
09/02/2022 2022-E-RC-371 Explotacions Agràries Toreval SL. 

Representada pel Sr,. Josep M. Revés Moliné. 
11/02/2022 2022-E-RE-320 Garcab 2021 S.L.  

Representada pel Sr. Josep Chimeno Josa
18/02/2022 2022-E-RE-383 Magda Godia Forcada
18/02/2022 2022-E-RE-388 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  
18/02/2022 2022-E-RE-389 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  

SISÈ. En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022) es certifica per la Secretaria que, donat que la 
Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl urbà no afecta als  municipis  
limítrofes, no s’ha demanat informe. 

SETÈ. En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022) es certifica per la Secretaria que el 14 de 
gener  de  2022  es  va  sol.licitar  col·laboració  a  la  Direcció  dels  serveis  territorials  del  Departament  de  la 
Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori per tal que determinés i recavés els informes dels organismes 
competents en virtut de les seves competències relatives a l’acord del Ple del dia 13 de gener de 2022 d’aprovació 
inicial de la Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl urbà. 

En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022)  es certifica per la Secretaria que fins a la data de  
finalització de l’exposició pública i  els terminis pel lliurament d’informes, s’han formulat els informes sectorials 
següents:

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
17/02/2022 2022-E-RC-467 Departament d’Empresa i Treball. Direcció General de Turisme.
04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament de la Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori.

Directora dels SS.TT.
04/03/2022 2022-E-RC-696 Confederació Hidrogràfica del Ebro

04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament d’Educació.  

09/03/2022 2022-E-RC-371 Departament de Cultura. Direcció General del Patrimoni Cultural.
Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Lleida

15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Empresa i Treball. Direcció General de Comerç.

15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Interior. SSTT a Lleida. Protecció Civil
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15/03/2022 2022-E-RC-833 Agència Catalana de l’Aigua (ACA)

VUITÈ. En data 14/07/2022 es lliura informe-proposta de resolució per la secretaria, elaborat conjuntament amb 
els  Serveis  tècnics  i  l’assessoria  jurídica  externa,  efectuant  la  proposta  de  resolució  que seguidament  es 
formularà.

NOVÈ.  Els  Serveis  Tècnics  en  data  14/07/2022  entrega  al  el  Text  Refós  del  Projecte  per  a  l’Aprovació 
Provisional de la Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl urbà, incloent les 
al·legacions acceptades i les prescripcions i observacions informades pels organismes competents per raó de la 
matèria, efectuant la proposta de resolució que seguidament es formula. 

DESÈ.  Aixecat  a  la  Comissió  informativa  d’Urbanisme  del  dia  06/07/2022  es   va  aixecar  proposta  d’acord 
d’aprovació provisional al Ple la següent proposta de resolució.

ONZÈ.- El Ple en sessió del dia 14/07/2022 va fer aprovació provisional del POUM, no obstant pels serveis tècnics 
es van posar de manifest la existència d’errors materials en la proposta de text refós de la modificació del POUM 
núm. 7 que s’havien d’esmenar. Amb la dita finalitat es fa informe dels serveis tècnics i de secretaria amb les 
propostes per a l’aprovació provisional que s’incorporen definitivament al Text refós del Poum de la modificació 
núm. 7.

DOTZÈ.-  En  data  21/11/2022  es  dictamina  per  la  Comissió  Informativa  de  Governació  favorablement  les 
esmenes.  Efectuant-se  nou  informe  i  proposta  de  resolució  pels  Serveis  Tècnics  i  Secretaria  dictaminat 
favorablement  per  la  Comissió  informativa  d’Urbanisme  del  dia  23/11/2022,  signant-se  l’informe  en  data 
24/11/2022.

Es proposa al  Ple  aprovar  el  dictamen de la  Comissió  Informativa d’Urbanisme del  dia  23/011/2024,  amb 
l’adopció dels següents:

ACORDS:

PRIMER.-  Deixar sense efectes la resolució del Ple del dia 14 de juliol de 2022.

SEGON.-   En virtut de les motivacions informades pels serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament datat el dia 
24/11/2022, s’accepten les al·legacions motivades a la proposta de resolució següent:

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
11/02/2022 2022-E-RE-320 Garcab 2021 S.L.  

Representada pel Sr. Josep Chimeno Josa
Contingut/
Extracte

Que essent la societat GARCAB 2021 S.L. la propietària actual de l'edifici en construcció, situat 
al  carrer  Eral  de  Dalt,  número  17-19  d'Alcarràs  i  tenint  intenció  de  finalitzar  les  obres  de 
construcció de l'edifici projectat. 
Sol·licita no s’aprovi ja que la proposta de canvi de classificació urbanística plantejada amb la 
modificació  puntual  nom.  7  del  POUM amb  fase  d'aprovació  inicial,  fa  inviable  el  projecte 
d'edificació iniciada.

Proposta 
Resolució

Es considera la motivació, per tal de permetre la finalització de l’edifici preexistent i mantenir la 
coherència amb el POUM vigent. 

Per tot el qual s’accepta parcialment l’al·legació i es manté la qualificació de la parcel.la a la 
clau 1.2 prevista en el POUM vigent. Que en reflectirà en el document aixecat a l’aprovació 
provisional. 

2. Data R/E. Núm. R/E Interessat
18/02/2022 2022-E-RE-383 Magda Godia Forcada
Contingut/
Extracte

Que a la propietat del meu pare, situada al Cr. Major, 113 d' aquesta vila , se li modifiqui la  
edificabilitat que actualment està a 12 mts i passi a ser de 16 mts. Una altra proposta pot ser,  
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que en el cas que s' hagin de fer obres a casa , es pugui edificar fins al final de la propietat,  
deixant un cel obert, segons necessitats del projecte que es pretengui construir. Estudiar les 2 
vessants.

Proposta 
Resolució

Es considera que la motivació es fonamenta en que la illa es troba consolidada al 100% i la 
delimitació  del  pati  interior  d’illa  deixa  les  edificacions  existents  en  situació  de  Volumetria 
Disconforme amb el planejament. En tot cas es manté les condicions d’habitabilitat que seran 
conformes amb la legislació sectorial. 
Per  tot  el  qual  es  proposa  admetre  les  al·legacions,  eliminant  el  pati  interior  de  l’illa 
compresa Cr. Major-Cr. De Baix-Pl. Major. Que en reflectirà en el document aixecat a l’aprovació 
provisional. 

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL

3. Data R/E. Núm. R/E Interessat
18/02/2022 2022-E-RE-388 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  
Contingut/
Extracte

Manifesta disconformitat als canvis de les subzones 1.b i 1.c que afecta la zona del Passeig 
d’Alzina (Sector la Rabosa). Creu que és una zona urbanitzada i amb tots els serveis des de fa 
10 anys  amb una densitat  no  concordant  amb altres zones  urbanes,  hi  ha expectatives  de 
promoció de la zona. La modificació podria malmetre la viabilitat  del desenvolupament de la 
zona urbanitzada. Explica les variacions d’aprofitaments.
Sol·licita  que les claus 1.b i  1.c)  continuïn  en els  paràmetres vigents  del  POUM. Altrament 
demana que es reconsiderin els paràmetres de les claus 1.b i 1.c amb unes mesures intermitges 
amb les que es podrien desenvolupar la urbanització, fent proposta de canvis.

Proposta 
Resolució

Les subzones 1.b i 1.c, s’han modificat i afecten a la totalitat del sòl urbà, s’estableix per un 
criteri d’oportunitat i conveniència d’interès públic general que es justifica en el projecte. No es 
considera  acreditada  la  inviabilitat  del  desenvolupament  de  les  zones  afectades.  Per  altra 
banda, es planteja reconsiderar l’ordenació de les separacions mínimes de parcel.la , però o la 
resta de paràmetres.
Per tot el qual es proposa admetre parcialment  les al·legacions, modificant en la clau 
1.c , la separació mínima a partició lateral de 5m a 3m, i a fons de parcel.la a 3m. En la 
clau 1.b es manté separació mínima a fons de parcel.la a 3m.
Es revisen paràmetres d’ocupació en planta soterrani i planta baixa , per tal de permetre 
piscines, i aparcaments soterrats.

TERCER En virtut de les motivacions informades pels serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament datat el dia 
24/11/2022, es deneguen les al·legacions motivades a la proposta de resolució següent:

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
08/02/2022 2022-E-RE-284 Sr. Sergi Fontich Charles
Contingut/
Extracte

Que he estat informat que el dia 13 de gener de 2022, el Ple de l’Ajuntament ha aprovat  
inicialment la Modificació puntual del POUM nº7 de millora de les condicions i gestió del sòl 
urbà, conseqüentment, s’ha obert el preceptiu període d’informació pública i de presentació 
d’al·legacions  per  aquelles  persones  o  entitats  que  ho  considerin  oportú.  Que  formulo 
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al·legacions al PAU URB 40 i PAU URB 41 i que baso en les següents consideracions: Que 
per tal de preservar els valors paisatgístics i històrics de l’espai urbà existent. Que per tal de 
permetre  la  rehabilitació  de la  les  edificacions existents  tal  i  com s’ha  fet  en  la  zona 1E 
(C/Major-Travessia de Fraga). Que per donar continuïtat a la façana de la N-II existent des del 
C/ Dr Barraquer fins al C/ Comerç, i que doni continuïtat a la alineació que ara es mantindrà 
amb la modificació efectuada a la Zona 4 AVDA Catalunya de la millora del POUM nº7.  
Sol·licita que es tingui per formulada l’al·legació dins el tràmit d’exposició pública, i que es 
prengui  en  consideració  incloure  una  modificació  addicional  que  elimini  l’afectació  de  la 
Nacional-II en el PAU URB 40 i en el PAU URB 41.

Proposta 
Resolució

L’al·legació no té relació amb l’objecte del projecte de la Modificació núm. 7 del POUM. La 
proposta modifica puntualment algunes alineacions relacionades amb la protecció d’elements 
subjectes  a  al  patrimoni  històric  d’interès  general  i  local.  Sense  perjudici  de  l’anterior, 
certament es podria considerar la proposta però dins d’un altra modificació on s’estudiés i 
projectés una nova línia  d’afectació  i  gestió de la  Nacional-II  a tot  el  llarg de la  travessia 
urbana, proposta que hauria de comptar amb l’informe de la Direcció General de Carreteres 
que no ha informat la present modificació. 
Per tot el qual es proposa denegar la pretensió.

2. Data R/E. Núm. R/E Interessat
09/02/2022 2022-E-RC-371 Explotacions Agràries Toreval SL. 

Representada pel Sr,. Josep M. Revés Moliné. 
Contingut/
Extracte

Propietari  de  la  parcel.la  cadastral  núm.  5754501BG9055S,  qualificada  de  Sòl  Urbà 
Consolidat, Clau 2A1. Que te un valor de mercat baix, sempre ha tingut ús agrícola i es preveu 
així a llarg termini, que el valor cadastral i l’IBI és molt elevada. 
Sol·licita un cop més la reversió a sol rústic de la citada parcel.la en la modificació núm. 7.

Proposta 
Resolució

L’al·legació no té relació amb l’objecte del projecte de la Modificació núm. 7 del POUM. 
Sense perjudici de l’anterior, certament es podria considerar la proposta però dins d’un altra 
modificació on s’estudiés i projectés la variació de les delimitació de les diferents classes de 
sòl  i  les  seves  repercussions,  que segurament  comportaria  una revisió  o una modificació 
qualificada del sòl urbà, urbanitzable o no urbanitzable. 
Per tot el qual es proposa la denegació de l’al·legació. 

4. Data R/E. Núm. R/E Interessat
18/02/2022 2022-E-RE-389 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  
Contingut/
Extracte

Manifesta disconformitat  als canvis de la clau 1.d que afecta la zona del Passeig d’Alzina 
(Sector la Rabosa). Creu que és una zona urbanitzada i amb tots els serveis des de fa 10 anys 
amb una densitat no concordant amb altres zones urbanes, hi ha expectatives de promoció de 
la  zona.  La  modificació  podria  malmetre  la  viabilitat  del  desenvolupament  de  la  zona 
urbanitzada. Explica les variacions d’aprofitaments.
Sol·licita que la clau 1.d continuï en els paràmetres vigents del POUM. Altrament demana que 
es  reconsiderin  els  paràmetres  amb  unes  mesures  intermitges  amb  les  que  es  podrien 
desenvolupar la urbanització, fent proposta de canvis.

Proposta 
Resolució

La  clau  1.d,  s’han  modificat  i  afecten  a  la  totalitat  del  sòl  urbà,  s’estableix  per  un  criteri 
d’oportunitat  i  conveniència  d’interès  públic  general  que  es  justifica en  el  projecte.  No es 
considera  acreditada  la  inviabilitat  del  desenvolupament  de les zones afectades.  Per  altra 
banda la proposta del canvi de qualificació de l’ordenació afectaria a la equidistribució dels 
beneficis i càrregues efectuades a la reparcel·lació del PAU on estan incloses les parcel·les. 
Conseqüentment es proposa denegar les al·legacions.

QUART.-   En virtut de les motivacions informades pels serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament datat el dia 
24/11/2022, s’accepta la proposta de resolució i les observacions i/o prescripcions emeses en els informes 
lliurats pels organismes amb competències sectorials següents:
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1. Data R/E. Núm. R/E Interesar
17/02/2022 2022-E-RC-467 Departament d’Empresa i Treball

Direcció General de Turisme.
Contingut/
Extracte.
Expt.
Data informe:
17/02/2022

Consideracions:
-El Decret 159/2012, d’establiments d’allotjament turístic i d’habitatges d’ús turístic ha estat 
derogat per l’entrada en vigor del Decret 75/2020, de 4 d’agost, de turisme de Catalunya. 
(DOGC Núm. 8195 – 6.8.2020). 
-El Decret 75/2020, defineix les diferents modalitats d’establiments d’allotjament turístic i els 
requisits mínims que han de complir per a la seva implantació.
-Aquest decret estableix que les modalitats d’allotjaments turístic son les següents: hoteler, 
hotel  apartament,  hostal,  pensió,  apartament  turístic,  càmping,  àrea  d’acollida 
d’autocaravanes, establiments de turisme rural, habitatge d’ús turístic, allotjaments singulars 
i llar compartida. 
Conclusió:
-Canviar en els articles de la normativa urbanística que regulen els usos permesos en el sòl  
urbà  i  sòl  no  urbanitzable  destinats  a  allotjament  turístics:  “Allotjament  temporal”  per 
“Allotjament turístic” per evitar confusions amb altres modalitats d’allotjament temporal.
-Incloure en els usos del sòl urbà i del sòl no urbanitzable destinats a allotjaments turístics 
les modalitats d’allotjament turístic autoritzades.

Proposta 
Resolució

Es  proposa  acceptar  les  consideracions  informades i  incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. 

2. Data R/E. Núm. R/E Interessat
04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament de la Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori.

Directora dels SS.TT.
Contingut/
Extracte

Consideracions:
Comunica que s’han rebut els informes que adjunta següents:
-Direcció Gral. de Turisme, que adjunta.
-Departament Educació.
-Comunicació  obertura  d’expedient  de  la  Confederació  Hidrogràfica  de  l’Ebre  (que  té  2 
mesos per a emetre’l).
Comunica que estan pendents de rebre els següents:
Informes pendents d’emetre:
. Confederació Hidrogràfica de l’Ebre, demanat amb data 25 de gener de 2022.
. Agència Catalana de l’Aigua, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Carreteres Generalitat, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Cultura, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Comerç, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Protecció Civil, demanat amb data 24 de gener de 2022.

Proposta 
Resolució

Es proposa considerar  les  comunicacions efectuades als  efectes  dels  terminis  de 
comunicació dels informes. 

3. Data R/E. Núm. R/E Interessat
04/03/2022 2022-E-RC-696 Confederació Hidrogràfica del Ebro
Contingut/
Extracte

Ref. 2022-OU-14. Acusen rebut  en data 26/01/2022 del projecte de Modificació núm. 7 del 
POUM.

Proposta 
Resolució

Es proposa estar a l’espera de la recepció fins al termini del 26/3/2022. 

4. Data R/E. Núm. R/E Interessat
04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament d’Educació.  
Contingut/
Extracte

Consideracions:
Degut  l’augment  de  població  al  municipi  d’Alcarràs  s’han  consolidat  5  línies  d’educació 
infantil primària amb 1.125 alumnes. Les dues escoles del municipi, Comtes de Torregrossa i 
Parc del Saladar son centres de dues línies d’infantil i primària cada una. Actualment el dos 
centres estan ocupades totalment amb dos línies i mitja, 22 grups a cada centre i amb poc 
marge per continuar ampliant nombre d’alumnes.
La proposta PAU URB53 delimita la prolongació del carrer de les escoles amb una lineació 
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que limita la possible ampliació de l’escola Comtes de Torregrossa.

Conclusió:
-Atès el que diu els punts 3, 4 i 5, informo desfavorablement la proposta en l’àmbit del PAU. 
URB53 de la Modificació Puntual nª7 del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’Alcarràs. 
Caldria  recuperar  la  proposta  dels  estudis  previs  on  la  regularització  del  límit  del  solar 
facilitaria l’ampliació del centre docent Comtes de Torregrossa i la millora de la mobilitat.
-La resta de modificacions proposades pel document en altres àmbits del municipi no afecten 
cap centre docent  públic  i,  per  tant,  es valoren favorablement  des del  punt  de vista  del 
Departament d’Educació

Proposta 
Resolució

Es  proposa  acceptar  les  consideracions  informades i  incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. S’in corpora 
la proposta dels estudis previs, sense reduir la edificabilitat del PAU URB53.S’incorpora i 
justifica  la proposta en el punt C3, ZONA 12, de la present modificació.

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL

5. Data R/E. Núm. R/E Interessat
09/03/2022 2022-E-RC-371 Departament de Cultura

Direcció General del Patrimoni Cultural.
Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Lleida

Contingut/
Extracte.
Expt.
5/22 
ALCARRÀS
Data informe:
01/03/2022

Consideracions:
Des de l’àmbit arquitectònic, la proposta de canvi d’alineació d’alguns dels edificis de l’entorn
proper  a  l’església  parroquial  de  l’Assumpció  de  la  Verge,  element  catalogat  BCIL, 
comportarà
una  millora  en  la  seva  visualització  (modificació  C.3  zona 10E Plaça  del  Fortí).  Aquest 
aspecte
es valora positivament.
Des  de  l’àmbit  arqueològic,  l’actual  modificació  del  POUM es  du  a  terme  en  zones  on 
existeixen  diferents  jaciments  arqueològics  inclosos  tant  a  l’Inventari  del  Patrimoni 
Arqueològic  i  Paleontològic  de Catalunya com al  Catàleg de Béns a Protegir  del  POUM 
d’Alcarràs.  Atès  que  el  desenvolupament  de  la  normativa  proposada  podria  afectar  al 
patrimoni arqueològic o paleontològic, es recorda tal i com ja recull el Catàleg de Béns a 
Protegir que prèviament a la concessió de qualsevol llicència s'haurien de realitzar sondeigs i 
prospeccions arqueològiques per tal de confirmar l'existència del jaciment.
Conclusió:
S’informa favorablement la Modificació  núm. 7 del  Pla d’Ordenació Urbanística Municipal 
d’Alcarràs, millora de les condicions i gestió del sòl urbà.
De tota manera, convé recordar que qualsevol obra / actuació que es dugui a terme, fruit de 
la present modificació, i que tingui afectació sobre el patrimoni competència del Departament 
de cultura, això és: en els elements declarats BCIN, descatalogacions de BCIL i en la totalitat 
dels  jaciments  arqueològics  i/o  paleontològics  inclosos  en  l’Inventari  del  Patrimoni 
Arqueològic  i  Paleontològic  de  Catalunya,  haurà  de  ser  informada  prèviament  pel 
Departament de Cultura on es valorarà la idoneïtat de cada proposta en concret. Igualment, 
es recorda que en el cas de descobriment de restes arqueològiques i/o paleontològiques de 
qualsevol tipus, el promotor o la direcció facultativa de l’obra hauran d’aturar immediatament 
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les obres i donar avís en el termini màxim de 48 hores al Departament de Cultura, segons 
l’estipulat en la Llei 9/1993 de 30 de setembre, i en el Decret 78/2002, de 5 de març.

Proposta 
Resolució

Es  proposa  acceptar  les  consideracions  informades i  incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional.
 

6. Data R/E. Núm. R/E Interessat
15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Empresa i Treball

Direcció General de Comerç
Contingut/
Extracte
Expt.
U-05/22 
(Ll/U-01)
Data informe:
14/03/2022

Consideracions:
La regulació genèrica dels usos comercials que consten en l’article 133 de les NN.UU. del 
POUM no varia amb aquesta proposta de Modificació i es continuen establint els criteris de 
localització  i  ordenació  de  l’ús  comercial  del  Decret  Llei  1/2009  en  el  sentit  següent:
a)  Pel  que  fa  als  PEC no singulars,  aquests  “només es podran implantar  en sòl  urbà i  
urbanitzable on l'ús residencial sigui dominant, sempre que no configurin un GEC col·lectiu o 
un GECT”. També els PEC “dedicats a la venda directa de productes agrorurals del lloc on 
s'ubiquin es poden implantar en els àmbits permesos pel planejament urbanístic”.
b) “Els mitjans i grans establiments comercials es poden implantar en la TUC d’Alcarràs”.
c)  En  totes  les  subzones  de  la  clau  2  (sòls  industrials)  “es  limita  l’ús  comercial  a  la 
implantació d’establiments comercials singulars (ECS) petits, mitjans i grans”.
Conclusió:
S’emet informe favorable respecte la Modificació puntual núm. 7 del POUM.

Proposta 
Resolució

Es  proposa  acceptar  les  consideracions  informades i  incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional.

7. Data R/E. Núm. R/E Interessat
15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Interior SSTT a Lleida. 

Protecció Civil. 

Contingut/
Extracte
Expt.
2022/076931/
L
Data informe:
24/03/2022

Consideracions:
D’acord  amb  la  resolució  IRP/971/2010  i  amb  la  Instrucció[1]  relativa  als  nous
desenvolupaments  urbanístics  en  zones  de  risc  químic  pel  transport  de  mercaderies
perilloses, la modificació número 7 del POUM que es presenta és compatible amb la gestió
de les emergències.
Conclusió:
Posa a disposició del públic i dels municipis el Mapa de Protecció Civil de Catalunya.
Favorable.

Proposta 
Resolució

Es  proposa  acceptar  les  consideracions  informades i  incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional.

8. Data R/E. Núm. R/E Interessat
15/03/2022 2022-E-RC-833 Agència Catalana de l’Aigua. (ACA).

Contingut/
Extracte
Expt.
2022/076931/
L
Data informe:
14/03/2022

Consideracions:

ABASTAMENT.

1.-  Realitzar  un  estudi  de  demanda  comparatiu  entre  el  planejament  vigent,  i  les 
modificacions proposades.
2.-  En cas que l’anàlisi  posi  de manifest  una major demanda d’aigua, caldrà justificar la 
disponibilitat  de recursos hídrics,  mitjançant  els corresponents informes (Ajuntament,  Ens 
gestor,  etc.).  Un altre aspecte que es pot derivar de l’estudi comparatiu,  es la necessitat 
d’ampliar infraestructures en Alta (dipòsits, canonades, potabilitzadora, etc.).
3.- Atenent que un dels objectius és redactar un Text Refós de la Normativa Urbanística del 
POUM, caldria incloure el següent:
- Consideracions en relació als sectors a desenvolupar (veure apartat de sanejament).
- Consideracions a incloure per a edificacions, construccions, instal·lacions i activitats en Sòl 

10

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

TW
KH

D
6Q

JJ
L3

D
Q

4X
N

D
AM

S3
S2

H
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

0 
de

 5
0 



 

No Urbanitzable (veure apartat de sanejament).
- Qualsevol abastament d’aigua que no provingui d’una connexió a la xarxa municipal (prèvia 
autorització  de l’Ajuntament),  de canals  (prèvia  autorització  de la  Comunitat  de Regants 
/Titular  de  la  infraestructura),  o  de  camions–cubà  degudament  autoritzats,  i  on  l’aigua 
s’extregui d’una captació superficial i/o subterrània  requereix la tramitació del corresponent 
expedient d’aprofitament/concessió, d’acord amb el que estableix el Reglament del Domini 
Públic  Hidràulic  (RDPH)  aprovat  pel  Reial  Decret  849/1986  d’11  d’abril,  i  posteriors 
modificacions.

3. SANEJAMENT

1.- Atenent que un dels objectius és redactar un Text Refós de la Normativa Urbanística del 
POUM, caldria incloure el següent:

-Els sectors i àmbits que es desenvolupin a partir del POUM hauran de ser informats per 
l’Agència Catalana de l’Aigua. Paral·lelament, els Projectes d’Urbanització* també hauran de 
ser  informats  per  l’Agència  Catalana  de  l’Aigua  (avaluant-se  el  vector  aigua  en  el  seu 
conjunt).

(*) De conformitat  amb l’article 89.7 del Text Refós de la Llei  d’Urbanisme (modificat pel 
redactat  de la Llei  /2017 de 28 de març), l’Agència Catalana de l’Aigua ha d’emetre un 
informe sobre la solució de sanejament proposada en els projectes d’urbanització.

-Cicle  de  l’aigua:  En  el  moment  de  desenvolupar  els  sectors,  s’inclourà  un  estudi  de 
demanda*, una justificació de disponibilitat de recursos, i una descripció gràfica/escrita de la 
xarxa (indicant els punts de connexió).
(*) No es podran superar les dotacions establertes al Pla Hidrològic de la part espanyola de 
la Demarcació Hidrogràfica de l’Ebre (2015-2021) aprovat pel  RD 1/2016 de 8 de gener 
(BOE núm. 16 de data 19/01/2016). 

-En relació al sanejament, en cas d’executar nova xarxa, serà de tipus separatiu (residuals / 
pluvials), indicant punts de connexió / vessament (adjuntant els permisos escaients). A nivell 
general, el sistema de gestió i evacuació d’aigües pluvials/residuals no podrà originar cap 
afecció  a  tercers  (filtracions,  desbordaments,  etc.),  ni  afecció  a  serveis  -  instal·lacions 
existents.

-Com a consideració general, establir que segons la Secció Quarta “Modificació del títol V del 
text  refós de la  Llei  de taxes i  preus públics  de la  Generalitat  de Catalunya”,  article 36 
“Modificació  de taxa per l’accés a les infraestructures de sanejament  en alta”,  de la Llei 
5/2017 de 28 de març (DOGC número 7340, de data 30/03/2017),  modificada per la Llei 
5/2020 de 29 d’abril (DOGC número 8124, de data 30/04/2020), i per la Llei 2/2021 de 29 de 
desembre (DOGC número 8575, de data 31/12/2021), els projectes de nova urbanització, o 
de reforma/renovació de la urbanització (quan comporti un increment de generació d’aigües 
residuals), i en cas de viabilitat de connexió a la xarxa de sanejament amb destí a l’EDAR 
municipal, seran susceptibles d’aplicació de la “Taxa per l’accés a les infraestructures de 
sanejament en Alta”.

-En cas d’inviabilitat de connexió a EDAR municipal, caldrà realitzar la gestió de les residuals 
mitjançant  EDAR  pròpia  i  Autorització  d’Abocament  (adjuntant  justificacions  i  permisos 
escaients).
 
-En tot cas, els promotors i/o propietaris del sector, hauran d’assumir les despeses derivades 
de l’execució d’obres o actuacions vinculades a la prestació dels serveis de subministrament 
d’aigua i de sanejament de les aigües residuals.

2.- Per a edificacions, construccions, instal·lacions i activitats en Sòl No Urbanitzable:

Serà necessari definir i justificar el sistema d’abastament (1) i de sanejament (2).

1) Abastament.

Descripció de la xarxa.
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Es realitzarà un estudi de demanda d’aigua

Si l’abastament es realitza a través de captacions d’aigua superficials / subterrànies, caldrà 
adjuntar la resolució de la CHE relativa a l’aprofitament / concessió. En cas de no trobar-se 
la captació regularitzada, s’adjuntaran característiques de la mateixa, juntament amb una 
còpia del registre d’entrada de la sol·licitud de regularització davant l’Organisme de Conca.

Si l’abastament a les construccions / instal·lacions es realitza a través de connexió a una 
xarxa municipal d’aigua, s’adjuntarà informe de l’Ajuntament.

2) Sanejament 

Descripció de la xarxa.

Les aigües pluvials no s’uniran a les aigües residuals (xarxa separativa). Essent necessari 
definir el punt d’abocament de residuals i de pluvials.

Per a dur a terme qualsevol abocament directe/indirecte al DPH (ja sigui de forma directa, o 
indirecta),  s’haurà de disposar previ  a l’inici  de l’activitat,  de la corresponent  Autorització 
d’Abocament.

En cas de connexió a una xarxa municipal amb destí a EDAR pública, serà de compliment 
l’establert a la Secció Quarta “Modificació del títol V del text refós de la Llei de taxes i preus 
públics  de la Generalitat  de Catalunya”,  article 36 “Modificació de taxa per l’accés a les 
infraestructures de sanejament en alta”, de la Llei 5/2017 de 28 de març (DOGC número 
7340, de data 30/03/2017), modificada per la Llei 5/2020 de 29 d’abril (DOGC núm. 8124, de 
data 30/04/2020), i  per la Llei 2/2021 de 29 de desembre (DOGC número 8575, de data 
31/12/2021),  que  estableix  que  els  canvis  en  el  Sòl  No  Urbanitzable  que  impliquin  un 
increment d’aigües residuals, seran susceptibles d’aplicació de la “Taxa per l’accés a les 
infraestructures de sanejament en Alta”.

- Per a dur a terme qualsevol abocament directe/indirecte al DPH (ja sigui de forma directa, o 
indirecta),  s’haurà de disposar previ  a l’inici  de l’activitat,  de la corresponent  Autorització 
d’Abocament, d’acord amb l’establert als articles 245 i següents del RD 606/2003, de 23 de 
maig, que modifica el RDPH.

4. DOMINI PÚBLIC HIDRÀULIC / ZONA DE POLICIA DE LLERES – INUNDABILITAT.

Atenent que un dels objectius és la Modificació de la delimitació de les Zones Inundables 
establertes al POUM, caldria incloure el següent:

1.-  En  relació  a  la  Modificació  B3,  es  pot  reduir  tota  la  classificació  proposada  a  la 
documentació  presentada  (ja  que  algunes  descripcions  són  redundants,  i  altres  no  són 
exigides per la legislació hidràulica vigent):

Delimitacions  proposades  a  la 
Modificació del POUM

Delimitacions  proposades per  l’Agència 
Catalana de l'Aigua

Llit del riu Domini Públic Hidràulic (DPH)

Zona de llera pública Zona de Servitud (ZS)

Crescuda Ordinària Zona de Policia de lleres (ZP)

Zona de servitud de la llera pública Zona de Flux Preferent (ZFP)

Zona de Policia de la llera pública Període de retorn de 500 anys (ZI)

Flux Preferent  

Període de retorn 10/50/100/500 anys  

2.-  Les  lleres  representades  a  la  plataforma SitEbro,  Iberpix,  així  com les  que disposin 
d’identificació cadastral, haurien de quedar reflectides com a Sistema Hidrogràfic (associat al 
DPH).
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3.- S’incorpora un plànol d’ordenació amb els resultats de la plataforma SitEbro relatius al riu 
Segre.  No obstant,  en el  municipi  d’Alcarràs  existeix  una altra  llera d’entitat  (la  riera de 
Reguers) on la Confederació Hidrogràfica de l’Ebre ha determinat els cabals d’avinguda.

Així doncs, caldria estudiar a nivell de POUM la Riera de Reguers, i així poder definir la zona 
de DPH/ZS/ZP, la Zona de Flux Preferent i la Zona Inundable per Q500 (tal i com exposa la 
documentació presentada*).
(*) S’exposa que “s’eliminen les delimitacions antigues i es defineixen les següents zona i 
delimitacions segons el RD 638/20216: Llit del riu, Zona de llera pública, Zona de Policia de 
la llera pública, Zona de servitud de la llera pública,  Flux Preferent,  Crescuda Ordinària, 
Període de retorn 10/50/100/500 anys”.

4.- Tota la informació relativa a les lleres i inundabilitat s’ha plasmat en un únic plànol.
Amb l’objecte de facilitar la comprensió de la informació, es recomana realitzar 2 tipus de 
plànols: un amb el DPH/ZS/ZP, i un altre amb la Zona de Flux Preferent i la Zona Inundable 
Q500.

5.- Incorporar a Nivell Normatiu el següent:

Els marges de les lleres públiques estan subjectes, en tota la seva extensió longitudinal, a 
una zona de policia de 100 m d’amplada, i a una zona de servitud de 5 m d’amplada. La 
zona de servitud (zona d’ús públic de 5 m d’amplada) resta sotmesa al punt 4 del RD 9/2008. 

Les finalitats  d’aquesta zona són protecció de l’ecosistema fluvial  i  del  DPH, pas públic 
peatonal i per al desenvolupament dels serveis de vigilància, conservació i salvament, etc.) i 
ha de quedar lliure de qualsevol construcció, edificació, mur, moviment de terres, etc., que 
impedeixin aquestes finalitats, i ser apta, transitable i practicable en tot moment. 

Així doncs, totes les obres i intervencions realitzades en Zona de Policia de lleres i/o Domini  
Públic Hidràulic, requereixen d’autorització per part de l’Organisme Hidràulic Competent, de 
conformitat  amb el RD 849/1986, d’11 d’abril  pel  qual  s’aprova el Reglament del  Domini 
Públic  Hidràulic,  i  les  seves  posteriors  modificacions.
Qualsevol actuació a dur a terme en el municipi haurà de ser compatible amb l’establert a 
l’article  9bis/9ter  i  14bis  del  RD  849/1986  d’11  d’abril  mitjançant  el  qual  s’aprova  el 
Reglament del Domini Públic Hidràulic, i posteriors modificacions.

En el supòsit que fos necessari redactar un estudi d’inundabilitat, es seguirà l’establert a les 
guies i recomanacions publicades per l’organisme hidràulic.

Destacar que en funció de les característiques de la llera, serà necessari tenir en compte la 
influència del transport sòlid sobre la làmina d’aigua.

Es  de  destacar  l’important  paper  de  la  topografia  i  del  seu  tractament  adequat  per  a 
l’obtenció de resultats hidràulics coherents. L’estudi inclourà un anàlisi de la validesa dels 
resultats obtinguts.

En cas que sorgeixin noves tecnologies per avaluar la inundabilitat, o existeixin canvis en les 
metodologies  de  càlcul  que  aplica  l’Agència  Catalana  de  l’Aigua,  s’hauran  d’aplicar  els 
sistemes més actualitzats i que proporcionin resultats més precisos.

Conclusió:

Es  REQUEREIX  aportar  documentació  complementària  en  relació  a  l’Abastament, 
Sanejament i DPH/ZP/Inundabilitat, segons l’exposat als apartats 2, 3 i 4.

Proposta 
Resolució:

Es  proposa  acceptar  les  consideracions  informades i  incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. Aportant la 
documentació requerida.
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CINQUÈ.-  En virtut de les motivacions informades pels serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament datat el dia 
24/11/2022, s’incorporen modificacions corresponents a esmenes de errors existents en el document inicial,  en 
la forma següent:

1. Núm. R/E Situacio 
C/Ramon magri

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
Existeix una discordança entre la part gràfica i escrita de la profunditat edificable del 
front de façana del c/Mossen Ramon Magri a la illa cadastral 45000.
La proposta de modificació puntual  vol reduir la profunditat edificable en aquest front 
de façana en 12m, tal com s’indica en la part escrita. (3PP12), però gràficament, la 
línia de profunditat màxima no s’ha modificat i apareix a 16m.
Conclusió:

Proposta 
Resolució

Es  proposa  modifica  la  documentació  gràfica,   incorporant  la  línia  de  profunditat 
edificable  a  12m ,  tal  com es  proposa  en  la  part  escrita.  (3PP12)  e  incloure  les 
prescripcions  proposades  que  es  reflectiran  en  el  document  aixecat  a  l’aprovació 
provisional. 

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL

2 Núm. R/E Situacio 
C/Ramon magri

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
Existeix una discordança entre la part gràfica i escrita de la profunditat edificable del 
front de façana del c/Pont de calderó a la illa cadastral 42484.
La proposta de modificació puntual  no proposa cap modificació de  l’ordenació vigent, 
i es vol mantindré la profunditat de 16m. 
Al incorporar la nomenclatura del plànol, segons al proposta de la modificació C.2.7 
incorporant  al  text  la  profunditat  edificable,   s’ha  produït  un  error,  gràficament  la 
profunditat es de 16m i en el text apareix  14m. 

Proposta 
Resolució

Es proposa modificar el text de la documentació gràfica, (3PP14), per el corresponent 
a la gràfica (3PP16) e  incloure les prescripcions proposades que es reflectiran en el 
document aixecat a l’aprovació provisional. 

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL
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3 Núm. R/E Situacio 
C/Ramon magri

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
Existeix una discordança entre la part gràfica i escrita de la profunditat edificable del front 
de façana de  la parcel.al cadastral 4048001BG9044N0001SD  
La proposta de modificació puntual   vol unificar en tot  el  front  de illa,  la profunditat 
edificable a 16m. Existeix un petit tram de 14m, que s’augmenta a 16m, tal com s’indica 
en la part  escrita.  (3PP16),  però gràficament,  la línia de profunditat  màxima no s’ha 
modificat i apareix a 14m. 
Aquestes  alineacions  també  s’han  modificat  arran  del  informe  del  departament 
d’ensenyament,  es  descriu  i  justifica  aquesta  modificació  en  la  resposta  a  l’informe 
inclosa en el punt segon 5 del present informe
 

Proposta 
Resolució

Es  proposa  modificar  la  documentació  gràfica,   incorporant  la  línia  de  profunditat 
edificable  a 16m ,  tal  com es  proposa en la  part  escrita.  (3PP16)  )  e   incloure les 
prescripcions  proposades  que  es  reflectiran  en  el  document  aixecat  a  l’aprovació 
provisional. 

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL

4 Núm. R/E Situacio 
C/Major- N-II- travessia Fraga

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
La illa  cadastral  34446,  situada entre els  vies,   c/Major,  l’Avd Catalunya,  i  travessia 
Fraga, es modifica l’alineació segons la proposta del punt C3, ZONA 1E, de la present 
modificació.
Aquesta illa es troba edificada, amb algunes edificacions afectades per les alineacions 
de vial. El poum, identifica gràficament les parts d’edificacions existents ,afectades per 
vial, mitjançant una trama ratllada vermella.  En el document gràfic de la modificació s’ha 
omès incorporar , la trama que identifica aquestes afectacions. 

Proposta 
Resolució

Es  proposa  incorporar  en  la  documentació  gràfica,  la  trama  que  identifica  les 
edificacions  afectades  per  la  nova  alienació  de  vial,   e   incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. 
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POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL

5 Núm. R/E Situacio 
C/St jordi

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
A  la  finca  cadastral  3750004BG9035S0001AA ,  situada  al  C/St  Jordi,  el  POUM i  la 
modificació , identifica gràficament l’afectació d’una edificació que actualment ja es troba 
enderrocada.  

Proposta 
Resolució

Es  proposa  eliminar  en  la  documentació  gràfica,  la  trama  que  identifica  aquest 
edificació, e  incloure les prescripcions proposades que es reflectiran en el document 
aixecat a l’aprovació provisional. 

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL

16

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

TW
KH

D
6Q

JJ
L3

D
Q

4X
N

D
AM

S3
S2

H
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

6 
de

 5
0 



 

6 Núm. R/E Situacio 
C/Segon passeig de ronda

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
Existeix una discordança entre les alineacions previstes POUM, i les finques  registrals i  
alineacions reals la illa cadastral 34471.
Arran d’un aixecament taquimètric del PAU URB50, s’ha ficat de manifest l’existència 
d’errors entre les alineacions previstes al POUM vigent, i el projecte de reparcel·lació 
preexistent.  El  projecte de reparcel·lació  d’aquest  PAU, es anterior  a  l’aprovació del 
POUM, l’any 2009. El trasllat de les alineacions del planejament anterior al POUM , no 
va ser correcte , i existeixen petites , que no suposen una variació substancials dels 
d’aprofitaments ,(màxim 2m2)

Proposta 
Resolució

Es proposa  modificar les alineacions previstes al POUM, incorporant  les alineacions 
del projecte de reparcel·lació aprovat definitivament , i que coincideix amb  a la realitat 
física,  e  incloure les prescripcions proposades que es reflectiran en el document aixecat 
a l’aprovació provisional. 

S’inclou la proposta del punt C3, ZONA 14, de la present modificació.

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL

7 Núm. R/E Situacio 
C/Partida de les escapçades

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
La modificació del planejament delimita el PAU URB33, on s’inclou la finca cadastral . 
4247618BG9044N0001ED  .
La propietat ha sol·licitat llicencia d’obres per la construcció d’un habitatge en aquesta 
finca, aportant projecte d’urbanització de la façana de la seva finca. 

Proposta 
Resolució

Es proposa  modificar la delimitació del  PAU URB33, excloent d’aquest PAUURB, la 
finca identificada a dalt , e  incloure les prescripcions proposades que es reflectiran en el 
document aixecat a l’aprovació provisional. 

POUM VIGENT PROPOSTA MP7 
INICIAL

PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL
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9 Núm. R/E Situacio 
L-800- Josep Vallverdu

Contingut/Extracte.
Expt.

Consideracions: 
Proposta  de  modificació  de  clau  de  les  parcel·les  cadastrals  3352402BG9035S,  i 
3352403BG9035S
La modificació  puntual  7,  aprovada  inicialment,  modifica  la  qualificació  de  la  zona , 
passant de clau 1.2 a 1.3 Es  tracta  de dues  parcel·les completament construïdes, on 
existeix una tipologia constructiva de cases en filera unifamiliars. La proposta tenia com 
objecte mantindré la tipologia unifamiliar entre mitgeres existent.

 
Amb posterioritat  a  l’aprovació inicial,  ens  vàrem adonar   que l’aplicació  de la  nova 
qualificació , deixa en regim de fora d’ordenació la totalitat de les edificacions existents. 
Aquestes, corresponen a edificis plurifamiliars   amb regim de divisió horitzontal tombada 
en parcel.la  única, i no a habitatges unifamiliars en parcel·les independents, tal com 
s’havia suposat en la proposta de modificació. La nova qualificació 1.3, ordena edificis 
plurifamiliars, establint  un màxim de 2 habitatges per parcel.la i per tant, deixa en fora 
d’ordenació totes les edificacions, al tenir aquestes mes de 2 hab/parcel.la.

Proposta 
Resolució

Es  proposa  no  modificar  la  qualificació  d’aquestes  dues  parcel·les  ,  recuperant  la 
qualificació amb  clau 1.2 del POUM vigent, e  incloure les prescripcions proposades que 
es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. 
POUM VIGENT PROPOSTA MP7 

INICIAL
PROPOSTA  MP7 
PROVISIONAL
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10 Núm. R/E Situacio 
Varis pau urb

Contingut/
Extracte.
Expt.

El punt C1 Delimitació PAU urb, de la present modificació, pretenia l’objectiu de garantir 
completar la urbanització de les zones de SUnc existents a Alcarras. Es varen delimitar 55 
PAUurb. Aquesta delimitació es va fer seguint els criteris de l’art 118.3a-c del DL 1/2010 , 
que  estableix  que  les  dimensions,  característiques  de  l’ordenació  siguin  susceptibles 
d’assumir  les  cessions,  i  que  tinguin  entitat  suficient  per  justificar  tècnicament  i 
econòmicament l’autonomia de les actuacions.
De la anàlisis posterior de la proposta aprovada inicialment, es va detectar que alguns dels 
PAUS, no donaven compliment a aquest criteris, al no esser econòmicament viables.
Alguns PAU , majoritàriament al front de la N-II, tenien incloses edificacions afectades per 
vial , fet que obligava a incloure en els costos d’urbanització la indemnització d’aquestes. 
Degut al petita dimensió de tots els polígons, feia inviable el desenvolupament del polígon. 
Per tant , d’ofici  es proposa una delimitació alternativa, que modifiqui ,els  PAUurb que 
tinguin incloses edificacions afectades per vial , i s’ajusti la delimitació d’aquest a tram de 
vial  pendents  d’urbanització ,  amb els  terreny cedits,  o  que no  continguin edificacions. 
Aquesta comporta la modificació de delimitació, eliminació  o remuneració dels següents 
PAUurb,  de la proposta inicial.  Es modifiquen les fitxes per  tal  d’adequar-se a la  nova 
proposta .

Proposta 
Resolució

Es proposa modificar els PAUurb  previstos en la proposta en el punt C1, de la present 
modificació,  e  incloure les prescripcions proposades que es reflectiran en el  document 
aixecat a l’aprovació provisional. 
PROPOSTA MP7 INICIAL PROPOSTA MP7 PROVISIONAL
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CINQUÈ.- Aprovar provisionalment la Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del 
sòl urbà, incloent les al·legacions dels particulars que han estat acceptades i les prescripcions i  observacions 
informades pels organismes competents per raó de la matèria, que s’incorporen en el Text Refós de la Modificació 
del POUM núm. 7 per l’aprovació provisional.

SISÈ.-  Trametre  el  text  refós  aprovat  a  l’ACA   i  al  Departament  d’Ensenyament  acceptant  els  seus 
requeriments als efectes que informin favorablement la modificació.

SETÈ.- Remetre la Modificació del Pla d'Ordenació Urbanística Municipal a la Comissió territorial d'Urbanisme 
de Lleida als efectes de la seva aprovació definitiva. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art.  109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escar manifesta que vistos els informes dels 
diferents departaments, considera que és una millora en la gestió del sòl urbà, espera que la proposta sigui  
conforme per l’ACA i el Departament d’Educació segons el pactat, i demana es tramiti a la CTU el més urgent  
possible.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra es manifesta a favor, ja fe temps que es  
treballa, espera que es pugui agilitzar la seva aprovació ja que hi ha diferents zones del poble pendents de la 
resolució. 

4.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí es manifesta a favor, tractant-se d’esmenes 
en d’errors en la redacció i atenent algunes al·legacions dels particulars i els informes dels organismes, creu 
que les explicacions  donades  pels  serveis  tècnics  en  la  darrera  comissió  informativa  han estat  extensa i 
detallada, proposant la proposta d’aprovació a urbanisme.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 11 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

3.-  Expedient  2807/2022.  APROVACIÓ  CONVENIS  DE  DELEGACIÓ  DE  COMPETÈNCIES  I 
COL·LABORACIÓ  INTERADMINISTRATIVA  AMB  ELS  AJUNTAMENTS  EN  MATÈRIA  DE  SERVEIS 
SOCIALS I ALTRES PROGRAMES RELATIUS AL BENESTAR (EXP. NÚM. 2779/2022)

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 21 de novembre de 
2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

1.- El Consell  Comarcal del  Segrià comunica que el Ple Comarcal del dia 7 d'octubre de 2022, referent a 
l'aprovació Convenis de delegació de competències i col·laboració interadministrativa amb els ajuntaments en 
matèria de Serveis Socials i altres programes relatius al benestar (exp. núm. 2779/2022), ens fa a mans la 
resolució per tal que el Ple del nostre ajuntament s’adhereixi.

2.- Vist el dictamen favorable de la Comissió informativa de Governació del dia 21 de novembre de 2022, 
davant la necessitat d’adaptar el contingut del conveni a l’ampliació progressiva dels serveis socials que preveu 
el  nou  Contracte-Programa  2022-2025,  Per  tal  de  regular  els  criteris  i  condicions  de  col·laboració  als 
ajuntaments que formen part de l’àmbit  territorial  d’actuació del  Consell  Comarcal  del Segrià,  d’acord amb 
l’article 87.2 de l’estatut d’Autonomia de Catalunya, i l’article 150 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel  
qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, 

Per la qual cosa es proposa l’adopció dels següents 
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ACORDS:

PRIMER.- Aprovar  el  document  genèric  de  conveni  a  signar  entre  el  Consell  Comarcal  del  Segrià  i  els 
ajuntaments de la comarca per a la prestació dels serveis socials, el text íntegre del qual es reprodueix a  
continuació: 

“CONVENI DE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I COL·LABORACIÓ INTERADMINISTRATIVA ENTRE EL 
CONSELL COMARCAL DEL SEGRIÀ I L’AJUNTAMENT D’ALCARRÀS EN MATÈRIA DE SERVEIS SOCIALS 
I ALTRES PROGRAMES RELATIUS AL BENESTAR 

REUNITS

D’una banda, el senyor David Masot i Florensa, president del Consell Comarcal del Segrià, a l’empara de les 
facultats que li confereix l’article 13 del Decret legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el text  
refós  de  la  Llei  d’organització  comarcal  de  Catalunya.  D’altra  banda,  El  Sr.  Jordi  Janés  Girós,  alcalde 
/alcaldessa de l’Ajuntament d’Alcarràs, en ús de les competències que se li atribueixen en l’article 53 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei Municipal de règim local de Catalunya.

MANIFESTEN

1. Que l’article 31 de la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de serveis socials (LSS),  disposa que correspon als 
municipis crear i gestionar els serveis socials necessaris, tant propis com delegats, d’acord amb la cartera de 
serveis socials,  i  el  pla  estratègic  corresponent,  i  preveu a l’apartat  2 de l’article esmenat,  que siguin les 
comarques les encarregades de suplir  els municipis  de menys de vint  mil  habitants  en la titularitat  de les 
competències  pròpies  dels  serveis  socials  bàsics  d’aquests  municipis  quan  no  estiguin  en  condicions 
d’assumir-les directament. En conseqüència, és el Consell Comarcal del Segrià qui presta, de forma supletòria i 
per ministeri de la llei, a favor de l’Ajuntament, els serveis socials bàsics, d’acord amb allò establert a l’article 
31.2 de la LSS i el Contracte Programa signat amb el Departament de Drets Socials.

2. Que l’Ajuntament d’Alcarràs i el Consell  Comarcal del Segrià manifesten interès recíproc en què aquest 
assumeixi  per  delegació  de  l’Ajuntament  la  gestió  dels  serveis  especialitzats,  complementaris  als  serveis 
socials bàsics.

3. Que tal i com s’estableix a l’article 41 de la mateixa llei, l’Administració de la Generalitat i els ens locals 
col·laboren  en  l’aplicació  de  les  polítiques  de  serveis  socials,  d’acord  amb les  competències  respectives, 
mitjançant els instruments que s’estableixen a la legislació general de règim local i procediment administratiu i  
la legislació de règim local. En l’apartat cinquè de l’article 41 de dita llei es determina com a instrument els 
convenis quadriennals de coordinació i cooperació interadministratives que la Generalitat ha d’establir amb els 
ens locals, les comarques i els municipis de més de vint mil habitants a fi de garantir la corresponsabilitat en la  
prestació dels serveis socials.

4. Que l’article 27 de la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de serveis socials, en el seu apartat segon, afirma que els 
municipis i els altres ens locals poden exercir competències pròpies de l’Administració de la Generalitat per via 
de la delegació, d’encàrrec de gestió o de fórmules de gestió conjunta, sens perjudici de les competències que 
les lleis els atribueixen.5 .Que l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, 
estableix  que  la  realització  d’activitats  de  caràcter  material,  tècnic  o  de  serveis  competència   els  òrgans 
administratius o de les entitats de dret públic pot ser encarregada a altres òrgans o entitats de la mateixa  
administració o d’una altra diferent, per raons d’eficiència o quan no es tinguin els mitjans tècnics idonis per 
dur-la a terme. Aquest mateix article, en el seu apartat segon, disposa que dit encàrrec de gestió no comporta 
la cessió de la titularitat, i que per tant, és responsabilitat de l’òrgan o entitat que l’ha fet, dictar els actes o les  
resolucions de caràcter jurídic que hi donin suport o en els quals s’integri l’activitat material concreta objecte de 
l’encàrrec. 

6. Que d’acord amb el marc legislatiu descrit, el Consell Comarcal del Segrià i el Departament de Drets Socials 
han signat en data 8 d’agost de 2022, el contracte programa per a la coordinació, cooperació i col·laboració en 
matèria de serveis socials i altres programes de protecció social per al període 2022-2025, on s’estableixen els 
criteris, les condicions, els compromisos i el finançament de cadascun dels serveis i programes que inclou el 
contracte programa i que s’adjunten en l’annex 1.

7. Que per tal de fer extensius aquests criteris i condicions de col·laboració als ajuntaments que formen part de 
l’àmbit territorial d’actuació del Consell Comarcal del Segrià, d’acord amb l’article 87.2 de l’Estatut d’Autonomia 
de Catalunya i amb l’article 150 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la  
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Llei municipal i de  règim local de Catalunya, les parts formalitzen el present conveni de col·laboració que es 
regeix pels següents acords:

ACORDS

PRIMER. Objecte.

L’objecte  d’aquest  conveni  és  determinar  la  competència  de  la  prestació  dels  serveis  socials  bàsics  i 
especialitzats, i definir la cooperació interadministrativa entre el Consell Comarcal del Segrià i l’Ajuntament de 
d’Alcarràs per la gestió i prestació dels serveis i programes que consten a l’annex 1 d’aquest conveni segons 
els criteris i les condicions que s’estableixen en el contracte programa que aquest Consell Comarcal va signar 
amb els Departament de Drets Socials.

SEGON. Delegació de competències en matèria social l’Ajuntament d’Alcarràs delega al Consell Comarcal del 
Segrià  la  competència  municipal  de  la  prestació  dels  serveis  socials  especialitzats,  complementaris
als serveis bàsics. Per la seva part, el Consell Comarcal del Segrià accepta aquesta delegació. Les raons que 
justifiquen aquesta delegació és que el Consell Comarcal del Segrià ja presta els serveis socials bàsics d'acord 
amb la LSS que l’Ajuntament no està en condicions d’assumir directament o mancomunada. També per evitar o 
eliminar duplicitats administratives, procurar una gestió pública més eficient, facilitar la utilització conjunta de 
mitjans i serveis públics i contribuir a la realització d’activitats d’utilitat pública, de conformitat amb allò establert 
als articles 57 de la LRBRL i 48.3 de la LRJSP.

TERCER. Compromisos de les parts:

El Consell Comarcal del Segrià es compromet a: 

-  Prestar  els  serveis  i  programes  mitjançant  personal  propi  i/o  contractes  amb  empreses  externes,  de 
conformitat amb la normativa que els regula i segons s’especifica en les fitxes adjuntes a aquest conveni per 
cadascun d’ells.

- Destinar íntegrament les aportacions econòmiques establertes en el contracte programa que va signar amb el 
Departament de Drets Socials a la prestació dels serveis o programes per als quals han estat assignades.

- Informar a l’Ajuntament dels criteris utilitzats per a determinar l’aportació econòmica de tots els municipis de la 
comarca on presta els serveis i programes objecte del present conveni., s’adjunta annex 2.

- A part d’aquestes aportacions, els municipis que tinguin Plans locals de Joventut, també han de fer front als 
copagaments previstos a les fitxes de joventut, i s’articularà un conveni específic.

- Gestionar les regularitzacions econòmiques que es desprenguin de l’exercici de les funcions que li encomana 
aquest conveni i informar l’ens local d’aquestes amb antelació.

-  Informar  a  l’ens  local  sobre  la  programació  de  cada un  dels  serveis  i  dels  seus  resultats.  Així  mateix, 
l’ampliació  o  anul·lació  de  qualsevol  servei  o  programa  requerirà  l’acceptació  per  escrit  per  part  de 
l’Ajuntament.

- A facilitar a l’Ajuntament una memòria on consti la informació general i estadística dels serveis i programes 
descrits amb periodicitat anual.

L’Ajuntament d’Alcarràs es compromet a:

- Fer l’aportació econòmica necessària d’acord amb els criteris i les condicions de cada servei o programa. 
Aquesta quantitat serà fixada anualment, igual que el contracte programa, pel Consell Comarcal del Segrià i  
comunicades a l’Ajuntament.

- Facilitar la informació que li sigui requerida pel Consell Comarcal i cooperar i col·laborar amb les tasques 
necessàries per facilitar la gestió dels programes o actuacions del Consell Comarcal.

- Habilitar els espais, eines ofimàtiques (telèfon i impressora), i connexió a internet necessaris per la prestació 
dels serveis o programes inclosos en el contracte programa  i posar-los a disposició del personal del Consell 
Comarcal, fent-se càrrec de les despeses pròpies del manteniment d’aquestes.

QUART. Serveis i programes inclosos

Els serveis i programes inclosos i derivats del Contracte Programa 2022-2025 són els que consten a l’annex 1. 
Addicionalment es podran incloure nous serveis i programes, i/o modificacions de les mateixes, que s’incloguin 
en el Contracte programa 2022-2025 entre la Generalitat de Catalunya i el Consell Comarcal del Segrià, que un 
cop acceptades per l’òrgan competent del Consell Comarcal del Segrià es notificarà a l’Ajuntament per tal que 
en el termini d’un mes a comptar des de la recepció de l’acord del Consell a l’Ajuntament aquest no manifesta 
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el contrari  s’entendrà que l’Ajuntament accepta tàcitament la seva inclusió i  quedarà inclòs el  nou servei  i 
programa en l’àmbit del present conveni de delegació de competències i col·laboració interadministrativa entre 
l’Ajuntament i el Consell Comarcal del Segrià. 

Els serveis socials han d’estar inscrits en el Registre d’Entitats, Serveis i Establiments Socials (en endavant 
RESES). 

CINQUÈ. FINANÇAMENT

Mitjançant  el  Contracte  programa es  concreta  el  finançament  dels  diferents  serveis  d’acord  amb el  març 
competencial actual i en funció del moment de desenvolupament de cadascun. L’article 62 de la Llei 12/2007, 
d’11 d’octubre, de serveis socials, estableix que el finançament dels serveis socials bàsics és compartit pels 
ajuntaments i l’Administració de la Generalitat.

Per a tots els serveis, les aportacions del Departament de Drets Socials, el Consell  Comarcal  del Segrià i 
l’Ajuntament, es faran en funció dels percentatges especificats en cada fitxa. En cas que el cost total del servei 
o programa resulti diferent al previst inicialment, s’ajustaran els percentatges de les aportacions d’ambdues 
administracions respecte del cost definitiu. El cost del servei per l’ajuntament es calcularà segons els criteris 
establerts en l’annex 2.

Sense perjudici del que s’estableix en aquest apartat, es mantindran vigents aquells acords i convenis en tot 
allò que no resulti incompatible amb el que s’estableix en el present conveni ni amb les previsions del contracte 
programa actual (Ex. Equipaments temps de cura, gestió SIS, conveni joventut,...).

Aportació econòmica 

L’Ajuntament d’Alcarràs s’obliga a satisfer amb caràcter bimensual al Consell Comarcal l’import de l’aportació 
econòmica necessària  d’acord amb les ordenances fiscals  vigents  del  Comarcal  del  Segrià,  l’annex 2 del 
conveni i d’acord amb els criteris i les condicions de finançament de cada servei i/o programa, que es faran 
efectives per un dels següents

L’Ajuntament d’Alcarràs s’obliga a satisfer amb caràcter bimensual al Consell Comarcal l’import de l’aportació 
econòmica necessària d’acord amb les ordenances fiscals vigents del Consell Comarcal del Segrià, l’annex 2 
del conveni i d’acord amb els criteris i les condicions de finançament de cada servei i/o programa, que es faran 
efectives per un dels següents mitjans:

- Rebut domiciliat al compte corrent del Consell Comarcal del Segrià

- Transferència bancària a favor del Consell Comarcal del Segrià l’Ajuntament també farà l’aportació econòmica 
necessària, amb els criteris de l’apartat anterior, dels nous serveis i/o programes, i  /o modificacions de les 
mateixes, un cop aprovats pel Departament de drets Socials i acceptats pel Ple del Consell Comarcal, que 
s’entendrà acceptat  expressa o tàcitament pel  municipi,  si  aquest no manifesta el contrari,  un cop notificat  
l’acord del Ple del Consell Comarcal.

L’Ajuntament es farà càrrec dels interessos de demora i/o de les despeses financeres i/o de finançament,  
resulti  de  les  disposicions  de  caràcter  general  reguladores  de  la  despesa  pública  i  de  l’activitat 
economicofinancera del sector públic, que li ocasioni al Consell Comarcal del Segrià els possibles retards de 
l’Ajuntament  en el  pagament  i/o  justificació  del  serveis  i/o  programes,  especialment  de les fitxes que són 
transferència, que al seu temps li hagi reclamat la Generalitat al Consell Comarcal del Segrià.

El  Consell  Comarcal  del  Segrià  iniciarà l’expedient  de compensació,  de conformitat  amb el  que preveu la 
legislació vigent, quan l’Ajuntament sigui deutor del Consell Comarcal del Segrià per raó d’aquest conveni.

SISÈ. Vigència

La vigència d’aquest conveni s’inicia el dia de la seva signatura i finalitza el dia 31 de desembre de 2025, 
coincidint amb la prevista pel contracte programa signat entre el Departament de Drets Socials i el Consell  
Comarcal  del  Segrià,  sens  perjudici  de  les  modificacions  que  es  puguin  realitzar  i  que  s’establiran  amb 
addendes a aquest documents.

La vigència d’aquest conveni es pot prorrogar per consens exprés d’ambdues parts i per escrit.

SETÈ. Comissió de seguiment

Per garantir la correcta execució i el seguiment de l'execució d'aquest Conveni es constituirà una Comissió de 
Seguiment.

La Comissió s'integra pels següents membres:

Membre: En representació de:
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Conseller/a  Comarcal  de  l’àrea  de  serveis  socials  i  Benestar  Social  Consell  Comarcal  del  Segrià
Conseller/a municipal de l’àrea de serveis socials i Benestar Social Ajuntament d’Alcarras.

Si escau, La Comissió també podrà comptar amb la presencia d’altres persones de caràcter tècnic amb veu 
però sense vot.

Les seves funcions seran les de resoldre quantes qüestions pugui plantejar la interpretació i el compliment del 
present conveni, així com les de dur a terme el seguiment de la normal execució de les actuacions previstes en 
aquest, determinant els criteris i les maneres per possibilitar la mútua informació i adequat compliment dels 
compromisos respectius.

Durant la vigència del conveni i a proposta de qualsevol de les parts, la comissió es reunirà prèvia convocatòria 
sempre que ho requereixi la bona marxa dels treballs. De forma ordinària la comissió es reunirà almenys un 
cop a l’any. 

El quòrum necessari per a la vàlida constitució de la comissió serà el de majoria dels seus membres, adoptant-
se els seus acords per majoria de vots

VUITÈ. Resolució

El present conveni s'extingirà pel compliment de les actuacions que constitueixen el seu objecte o per incórrer 
en causa de resolució.

En cas de resolució del conveni, les parts queden obligades al compliment dels seus respectius compromisos 
fins avui en què aquesta es produeixi.

Seran causes de resolució:

- El transcurs del termini de vigència sense haver-se acordat pròrroga.

- L'acord unànime de les parts.

- L'incompliment de les obligacions i compromisos assumits per alguna de les parts.

- Per declaració judicial de nul·litat.

- Per qualsevols altra causa prevista en les lleis.

NOVÈ. Règim jurídic i resolució de controvèrsies.

El present conveni de col·laboració té naturalesa administrativa conforme al que es disposa en el capítol VI del 
títol preliminar de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic. Les qüestions litigioses 
sorgides sobre la  interpretació,  modificació,  resolució  i  efectes que poguessin derivar-se de  l'aplicació  del 
present Conveni, hauran de solucionar- se, de mutu acord, a través de la Comissió de seguiment prevista en 
l’acord quart.

Intentada sense èxit la via de la Comissió de Seguiment, competirà a la Jurisdicció Contenciós Administrativa la 
resolució de les qüestions litigioses sorgides sobre interpretació, modificació, resolució i efectes que poguessin 
derivar-se de l'aplicació del present Conveni, de conformitat amb les previsions contingudes en la Llei 29/1998 
de 13 de Juliol, reguladora de la Jurisdicció Contenciós-Administrativa.

En prova de conformitat, se signa el present Conveni, per duplicat, en el lloc i data a dalt indicat.”

ANNEX 1: Fitxes incloses al Contracte Programa Consell Comarcal del Segrià 

2022

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) Fitxa 1.1 - Equips Bàsics d'Atenció Social (EBAS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) Fitxa 1.6 - Ajuts d'urgència social (AUS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) Fitxa 1.8 - Actuacions de supervisió als EBAS

Fitxa 02 SIS Serveis d'Intervenció Socioeducativa no residencial per a infants i adolescents en situació de risc i 
les seves famílies Fitxa 09 Servei Transport adaptat Fitxa 019 Servei Especialitzat d'Atenció a la Infància i 
Adolescència 4(EAIA).

Fitxa 23 Òrgans de participació

Fitxa 030 Atenció al poble gitano Fitxa 30.1 Programa de mediació 5 sociocultural

Fitxa 035 Accessibilitat 5

Fitxa 036 Promoció i reconeixement del voluntariat
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Fitxa 041 Servei Comarcal de Joventut

Fitxa 042 Oficines joves per a l’emancipació juvenil

Fitxa 043 Desplegament de polítiques locals de joventut

Fitxa 044 Jovent en situació de vulnerabilitat

Fitxa 046 Envelliment Quilòmetre Zero (EQZ)

Fitxa 047 Funció directiva

Fitxa 048 Atenció primària  -  Atenció a les persones sense llar  Fitxa 48.1 Atenció primària  -  Atenció a les 
persones sense llar

Fitxa 049 Prevenció de conductes de risc 5

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.1 SAD social 

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.2 SAD dependència

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.3 Tecnologies de suport i cura.

Fitxa 051 Referent de dependència i promoció de l'autonomia personal

Fitxa 052 Plans, programes i projectes d’acció comunitària 

Fitxa 053 Pla estratègic de serveis socials, avaluació i sistemes d’informació.

2023

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.1 - Equips Bàsics d'Atenció Social (EBAS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.10 - Coordinació dels EBAS

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.6 - Ajuts d'urgència social (AUS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB)

Fitxa 1.8 - Actuacions de supervisió als EBAS

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.9 - Servei de suport tècnic als EBAS (STE)

Fitxa 02 SIS Serveis d'Intervenció Socioeducativa no residencial per a infants i adolescents en situació de risc i 
les seves famílies

Fitxa 09 Servei Transport adaptat

Fitxa 019 Servei Especialitzat d'Atenció a la Infància i Adolescència4(EAIA)

Fitxa 23 Òrgans de participació

Fitxa 030 Atenció al poble gitano Fitxa 30.1 Programa de mediació sociocultural

Fitxa 035 Accessibilitat

Fitxa 036 Promoció i reconeixement del voluntariat

Fitxa 041 Servei Comarcal de Joventut

Fitxa 042 Oficines joves per a l’emancipació juvenil

Fitxa 043 Desplegament de polítiques locals de joventut

Fitxa 044 Jovent en situació de vulnerabilitat
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Fitxa 046 Envelliment Quilòmetre Zero (EQZ)

Fitxa 047 Funció directiva

Fitxa 048 Atenció primària - Atenció a les persones sense llar 

Fitxa 48.1 Atenció primària - Atenció a les persones sense llar

Fitxa 049 Prevenció de conductes de risc

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari - (SAED) 

Fitxa 50.1 SAD social

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari - (SAED) 

Fitxa 50.2 SAD dependència

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari - (SAED)

Fitxa 50.3 Tecnologies de suport i cura

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari - (SAED) 

Fitxa 50.4 Suport a familiars i altres cuidadors no professionals

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari - (SAED) 

Fitxa 50.5 Banc de productes de suport

Fitxa 051 Referent de dependència i promoció de l'autonomia personal

Fitxa 052 Plans, programes i projectes d’acció comunitària

Fitxa 053 Pla estratègic de serveis socials, avaluació i sistemes d’informació.

2024

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.1 - Equips Bàsics d'Atenció Social (EBAS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.10 - Coordinació dels EBAS

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.6 - Ajuts d'urgència social (AUS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.8 - Actuacions de supervisió als EBAS

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.9 - Servei de suport tècnic als EBAS (STE)

Fitxa 02 SIS Serveis d'Intervenció Socioeducativa no residencial per a infants i adolescents en situació de risc i 
les seves famílies

Fitxa 09 Servei Transport adaptat

Fitxa 019 Servei Especialitzat d'Atenció a la Infància i Adolescència (EAIA)

Fitxa 23 Òrgans de participació

Fitxa 030 Atenció al poble gitano Fitxa 30.1 Programa de mediació Sociocultural

Fitxa 035 Accessibilitat

Fitxa 036 Promoció i reconeixement del voluntariat

Fitxa 039 Atenció primària - Servei d’Orientació i Acompanyament a les Famílies (SOAF)

Fitxa 041 Servei Comarcal de Joventut

Fitxa 042 Oficines joves per a l’emancipació juvenil

Fitxa 043 Desplegament de polítiques locals de joventut
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Fitxa 044 Jovent en situació de vulnerabilitat

Fitxa 046 Envelliment Quilòmetre Zero (EQZ)

Fitxa 047 Funció directiva

Fitxa 048 Atenció primària - Atenció a les persones sense llar 

Fitxa 48.1 Atenció primària - Atenció a les persones sense llar 

Fitxa 049 Prevenció de conductes de risc

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.1 SAD social.

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.2 SAD dependència

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.3 Tecnologies de suport i cura

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.4 Suport a familiars i altres cuidadors no professionals

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.5 Banc de productes de suport 

Fitxa 051 Referent de dependència i promoció de l'autonomia personal

Fitxa 052 Plans, programes i projectes d’acció comunitària

Fitxa 053 Pla estratègic de serveis socials, avaluació i sistemes d’informació.

2025
Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.1 Equips Bàsics d'Atenció Social (EBAS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.10 Coordinació dels EBAS

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.6 Ajuts d'urgència social (AUS)

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.8 Actuacions de supervisió als EBAS

Fitxa 01 Atenció primària - Serveis Socials Bàsics (SSB) 

Fitxa 1.9 Servei de suport tècnic als EBAS (STE)

Fitxa 02 SIS Serveis d'Intervenció Socioeducativa no residencial per a infants i adolescents en situació de risc i 
les seves famílies

Fitxa 09 Servei Transport adaptat

Fitxa 019 Servei Especialitzat d'Atenció a la Infància i Adolescència (EAIA)

Fitxa 23 Òrgans de participació

Fitxa 030 Atenció al poble gitano Fitxa 30.1 Programa de mediació sociocultural

Fitxa 035 Accessibilitat

Fitxa 036 Promoció i reconeixement del voluntariat

Fitxa 039 Atenció primària - Servei d’Orientació i Acompanyament a les Famílies (SOAF)

Fitxa 041 Servei Comarcal de Joventut

Fitxa 042 Oficines joves per a l’emancipació juvenil

28

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

TW
KH

D
6Q

JJ
L3

D
Q

4X
N

D
AM

S3
S2

H
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

8 
de

 5
0 



 

Fitxa 043 Desplegament de polítiques locals de joventut

Fitxa 044 Jovent en situació de vulnerabilitat

Fitxa 046 Envelliment Quilòmetre Zero (EQZ)

Fitxa 047 Funció directiva

Fitxa 048 Atenció primària - Atenció a les persones sense llar 

Fitxa 48.1 Atenció primària -Atenció a les persones sense llar

Fitxa 049 Prevenció de conductes de risc

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.1 SAD social

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.2 SAD dependència

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.3 Tecnologies de suport i cura

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.4 Suport a familiars i altres cuidadors no professionals

Fitxa 050 Atenció primària - Servei d’atenció a l’entorn domiciliari (SAED) 

Fitxa 50.5 Banc de productes de suport

Fitxa 051 Referent de dependència i promoció de l'autonomia personal

Fitxa 052 Plans, programes i projectes d’acció comunitària

Fitxa 053 Pla estratègic de serveis socials, avaluació i sistemes d’informació.

ANNEX 2:

Acord econòmic de cada fitxa Quadre resum dels percentatges de finançament  del  Departament de Drets 
Social per a cadascuna de les fitxes incloses en el CP 2022-2025 i el corresponent als ens locals
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Addicionalment, també s’inclouen les fitxes sense dotació econòmica següents:

Fitxa  23  Òrgans  de  participació
Fitxa  053  Pla  estratègic  de  serveis  socials,  avaluació  i  sistemes  d’informació.

L’Ajuntament participarà en el finançament del cost del servei no cobert pel Departament de DSO. La aportació 
econòmica dels ens locals es distribuirà proporcional pel número d’habitants de cada municipi, un cop deduïda 
la part  finançada a través del  CP, fons procedents d’altres administracions i/o copagaments  d’usuaris per 
serveis prestats.”

SEGON. Notificar aquest acord al Consell Comarcal del Segrià per tal de procedir a la redacció dels convenis 
específics a subscriure previ acord de ple de l’ens local.

TERCER. Facultar la Presidència tan amplament com s’escaigui en dret per a la signatura dels convenis, així 
com per a la seva execució.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art.  109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

Tots els grups municipals donen la seva conformitat.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’ 11 dels 13 regidors/es que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.
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4.-  Expedient  1230/2019  i  3883/2018.  REQUERIMENTS  DE  L'ACA  A    SGAB  SAU  (ABANS  SOREA),   
CONCESSIONARIA DEL SERVEI D’ABASTAMENT D’AIGUA D’ALCARRÀS,    DE PAGAMENT DE CÀNON   
COMPLEMENTÀRI PER DIFERENCIES DECLARACIÓ DE CONSUM - ESCOMESES AFORAMENT. ANY 2020.  

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 21 de novembre de 
2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

Mantenint la línia determinada per l’acord del Ple del dia 02/12/2021, en relació amb la reclamació efectuada per 
l’ACA de les diferències de les declaracions per concepte del Cànon de Sanejament repercutit sobre els usuaris del 
servei d’aigua potable dels anys 2017 a 2019. (Ext. 1230/2019. SOL.LICITUD CÀNON DE L’AIGUA. Repercussió 
Exp. Cànon d’aigua ACA 2020).

Es dona compte que AGBAR, informa de la repercussió corresponent a l’any 2020 mitjançant ofici del 16/09/2022 
en el que en virtut de les següents

Consideracions:

Primer.- Que, en data 21 de febrer de 2022, l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) va notificar a SOREA, una 
proposta de resolució i la liquidació complementària provisional per tal de liquidar els imports del cànon de l’aigua 
que no ha declarat ni ingressat, segons les determinacions realitzades per l’ACA, corresponent a l’anualitat 2020.

El  codi  de l’expedient era el  DAC20220000566,  per un import  de 57.020,52 euros.  La proposta de resolució
s’adjunta com a Annex1. 

Segon.- Que a data 14 de març de 2022, aquesta companyia va efectuar diverses al·legacions fonamentades a la 
proposta de liquidació provisional de l’ACA de l’expedient referenciat, i que s’adjunten com Annex2.

Tercer.- Que malgrat les al·legacions presentades per SOREA, el 26 de maig de 2022, l’ACA dictà resolució de 
liquidació definitiva de l’expedient DAC20220000566, sense tenir en compte els arguments presentats per aquesta 
companyia,  i  per  l’import  de  57.020,52  euros  que comunicava  en la  seva  proposta  de resolució   rovisional. 
S’adjunten com Annex3 i Annex4, la resolució final i la carta de pagament. 

Quart.- Que per tal de donar compliment a aquest expedients i a aquest import, AGBAR actuant com empresa 
subministradora  del  municipi  d’Alcarràs  i  substituta  del  contribuent  d’acord  amb allò  establert  a  l’article  66.3 
TRLMACi,  realitzà el  pagament de la liquidació emesa per l’Agència Catalana de l’Aigua en dins del  termini  
establert.

Cinquè.- Que per realitzar la recuperació d’aquest import, aquesta companyia proposa la repercussió diferida als 
usuaris del servei a partir de la facturació corresponent al quart trimestre de 2022 (2022-04) amb una línia de 
regularització, i tenint en compte el número de períodes dels contractes que estaven d’alta en l’any 2020.

Sisè.- Que per tal d’assegurar la recuperació total dels imports dels expedients del cànon de l’aigua ha fet arribar a 
AGBAR, enfront d’impagaments i incidències, i compensar les despenses financeres d’aquesta repercussió en 
diferit aquesta companyia sol·licita l’aplicació d’un 4% sobre la base imposable a repercutir als usuaris.

Setè.- Que la repercussió resultant d’acord als usuaris del servei d’aigües d’acord amb els punts cinquè i sisè de 
l’exposat es resumeix en les següents quantitats i trimestres. 

I en la seva virtut,
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Vuitè.-  Es  sol.licita  que  es  tingui  per  presentat  aquest  escrit,  i  per  efectuades  les  anteriors  manifestacions 
realitzades, i en el mèrit de les mateixes es dicti resolució municipal per la qual s’autoritzi aquesta companyia a 
realitzar les regularitzacions del cànon d’aigua de l’any 2020 a partir de la facturació del quart trimestre del 2022.

Recodar que les liquidacions 2017-2019 eren les següents: 

Data Notificació Anualitat Cànon complementari a pagar

27/10/2021 2017 208.672,30

27/10/2021 2018 152.699,15

25/10/2021 2019 8.201,29

Total   369.572,74

L’actual reclamació és la següent:

Data Notificació Anualitat Cànon complementari a pagar

26/05/2022 2020 57.020,30

Per tot el qual es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD:

Primer.- Donar-nos per assabentat i conformes amb la regularització del cànon requerida per l’Agència Catalana de 
l’Aigua corresponent a les anualitats següents:

Data Notificació Anualitat Cànon complementari a pagar

26/05/2022 2020 57.020,30

Segon.- Autoritzar a la concessionària del servei, SGAB SAU (abans SOREA) aquesta companyia a realitzar les 
regularitzacions del cànon d’aigua dels anys 2020 indicades als antecedents anteriors, en 4 quotes trimestrals a 
partir de la facturació del primer trimestre del 2023. 
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Tercer.- Un cop aprovat el Pla director del servei d’aigua contractat amb SGAB SAU (abans SOREA), determinar  
els efectes de la concessió i l’aprovació del pla d’inversions on es contempli la instal·lació de contenidors, per tal  
d’evitar més declaracions estimatives de consum del Cànon de l’ACA

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art.  109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L´Alcalde Sr. Jordi Janés manifesta que avui tornem a passar una regularització del cànon de l’aigua, degut 
majoritàriament que el poble d’Alcarràs encara no disposa de comptadors a les llar i l’ACA fa una pro mig amb 
els  consums  de  la  comarca  del  segrià,  Agbar  que  gestiona  l’abastament  d’aigua  al  nostre  poble  ha  fet 
al·legacions i el resultat final d’aquest es aquest 57.000€. Aprofito per comentar que tenim en procés un pla 
director de la xarxa d’aigua del nostre municipi, ja que els propers anys aquest ajuntament haurà de fer front a 
unes inversions obligatòries en el que fa el consum d’aigua. Aquestes properes accions seran la instal·lació de 
comptadors, amb un projecte que determini el cost de l’obra civil que suposarà aquest treballs (pressupost de 
49.000€),i  un nou dipòsit  municipal  d’aigua,  ja que els  actuals  son aeris i  tenen moltes fuites d’aigua i  la 
canonada d’abastiment des de la planta potabilitzadora instal·lada als pantans de la l-800 , fins als dipòsits.

2.- La regidora Sra. Gemma Escarn, del grup municipal del PSC, manifesta que es un problema feixuc que els 
hauria agradat poder participar i tractar abans, rebre la informació de la concessionària directament, per ajudar. 
Aprovat el pla director que determina inversions i els comptadors s’instal·laran? O no ho sabem.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que ja AGBAR ja va explicar a tots els regidors el procés de determinació de la 
liquidació, que requereix l’ACA atenent les mitges de consum de la comarca, i es la concessionària la que 
formula  les  al·legacions,  poca  negociació  realitza  l’Ajuntament  com  es  va  explicar  a  l’hora  d’aprovar  les 
liquidacions complementaries anteriors.  El pla director havia d’estar presentat, vindran i el presentaran amb les 
inversions més necessàries, i l’Ajuntament decidirem. En definitiva al no tenir comptadors no es negociable.

3.- El regidor Sr. Manel Ezquerra, portaveu del grup de SA, manifesta que és un problema que ja ve sent 
recurrent,  es reitera que el problema es tant important que tots els regidors haurien de formar part de la 
informació i negociació amb l’empresa AGBAR. Les inversions relacionades amb el servei d’aigua estan al 
voltant de 3 milions i cap govern ha fet res en la ultima dècada. Recordar que tots els ajuntaments anteriors han 
contingut la instal·lació dels comptadors per creure que seriem perjudicats.  Creu que s’hauria de mantenir 
aquesta posició. Es conscient del problema de la sequera i de la contenció del consum que s’hauria de fer de 
forma optima i eficient, per exemple amb el reg que fem de les gespes i arbres, per exemple ara no cal regar ni 
regar  alguns  arbres  en  zones  urbanes,  ni  d’aigua  potable  que es  comptabilitzi.  Cal  ser  conscient  de  les 
importants  inversions  que  calen  fer,  cal  convenir  perquè  els  propers  ajuntaments  puguin  continuar  les 
actuacions pactades. votaran en contra d’aquesta pujada del preu de l’aigua. Vol preguntar qui ha contractar el 
pla director i el seu preu? No es va comentar a la comissió.

L’Alcalde  Sr.  Jordi  Janés  respon que  el  pla  director  es  va  contractar  a  principis  d’any  seguint  el  consell 
d’AGBAR i  l’ACA de  que  no  podíem  continuar  amb  aquesta  situació  respecte  als  comptadors  i  algunes 
actuacions que s’havien de fer. Casi tots els municipis tenen comptadors, no sabem quan ens obligaran, però 
per saber les inversions a fer durant dècades cal tenir un pla director per saber que fer i prioritats. L’estranya el 
canvi de sentit de vot. Afegeix el pla director va costar uns 14 mil euros que s’informarà per AGBAR a tots del 
pla director quan es presenti. Insisteix que s’estan fent mesures de control del consum, com la instal.lacions de 
comptadors i restriccions de reg per temporada. El Sr. Ezquerra replica que els regs son necessaris, tampoc 
està d’acord amb les liquidacions periòdiques que fan aquestes empreses i creu que ha faltat una negociació 
seria defensant interessos municipis; el reg ara es innecessari, que els comptadors no són mesures suficients i 
que recorda que ja es va contractar un altre pla director anteriorment que ja tenia informació suficient; hem de 
continuar mantenint la no instal.lació de contenidors, controlant el consum controlat evitant que es comptabilitzi 
l’aigua de reg. L’Alcade respon que ja ha estat explicat en comissió informativa, que el que va fer l’ajuntament 
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anterior no era un pla director sinó un estudi del servei, i no està conforme amb que instal.lar comptadors no es 
prendre mesures de control. S’entra en un canvi d’impressions sobre les intervencions realitzades donant-se 
per finalitzada la intervenció per l’Alcaldia.

4.-  El  regidor  Sr.  Santi  Pelegrí,  portaveu  del  grup  d’ERC,  manifesta  que  igual  com van  dir  a  la  darrera 
regularització també s’abstindran, és un recàrrec que imposa l’ACA per aigua consumida que no serà equitativa 
al  consum de cadascú al  no tenir  comptadors,  s’ha  fet  una capa mal  tallada pagant  tots  el  mateix.  Està 
comprovat en altres municipis que han instal.lat comptadors que han reduït un 40% el consum. Els temps de 
sequera  important  calen  que  es  duguin  a  terme  aquestes  actuacions.  Temps enrere  a  la  primavera  van 
enregistrar un prec a l’ajuntament demanant campanyes de sensibilització i que l’ajuntament fos exemple d’un 
us eficient de cara a la ciutadania, per tant ara no cal regar parcs i jardins i reservar aigua per la propera 
campanya. Voldrien estar presents en les reunions de presentació del pla director, de les adjudicacions i que 
aquestes  es  facin  conforme a la  normativa,  no  com la  darrera concessió  efectuada a 25  anys  fregant  la 
il.legalitat, creu que quan més hi siguin millor.

L’Alcalde respon que es convocaran per conèixer el pla director, les inversions que es proposin i la despesa 
que caldrà gastar, i a la vista de la propera campanya electoral, serà el proper ajuntament el que resoldrà el 
que s’haurà de fer. Seran inversions altes que caldrà fer. L’estudi que es va fer de la concessió mirava molt el 
conveni realitzat i les tarifes. Es cert que cal insistir en la sensibilització del cosum i el tema dels comptadors 
per fer un consum adequat si és aconsellat s’haurà de fer així, però ja serà en la propera legislatura. El regidor  
Sr.  Pelegri  apunta  que  l’estudi  realitzat  sobre  el  servei  que  van  fer  era  per  estudiar  la  possibilitat  de  
remunicipalitzar el servei en les diferents formes legals.

Posada a votació la proposta, amb l’assistència de 11 dels/de les 13 regidors/es que integren el seu nombre 
legal, resta aprovada pels 4 vots a favor dels/de les regidors/es dels grups de JXCAT, PSC i SA, amb 6 vots 
d’abstenció dels/de les regidors/es dels grups del PSC i ERC i 1 vot en contra del regidor del grup de SA.

5.-    Expedient   2882/2022  . MOCIÓ SOBRE LES OCUPACIONS CONFLICTIVES I DELINQÜENCIALS  

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 21 de novembre de 
2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

El   Grup  Municipal  de  JXCAT,  sol·licita  la  tramitació  de  la  següent  MOCIÓ SOBRE LES OCUPACIONS 
CONFLICTIVES I DELINQÜENCIALS,  de conformitat amb allò que preveu l'article 91,4 i 97,3 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, l’Alcalde proposa al Ple el coneixement i resolució de la moció. Dona lectura el regidor/a Sr./a....

MOCIÓ SOBRE LES OCUPACIONS CONFLICTIVES I DELINQÜENCIALS 

Les  ocupacions  il·legals  delinqüencials  són  un  greu  problema que  fa  la  vida  impossible  als  veïns  que la 
pateixen i provoca un sentiment d’impotència a molts dels nostres ajuntaments i alcaldes perquè no tenen eines 
per restablir la convivència en els seus municipis. 

Aquestes  ocupacions  són utilitzades  sovint  per  màfies  que s’aprofiten  d’uns  immobles que sabem que el 
propietari no farà res i que provoca que amb el pas del temps, la convivència i la pau social en molts barris i 
poblacions del nostre país es degradi enormement.

Els propietaris no fan res perquè són immobles propietat d’entitats financeres, fons especulatius, la SAREB, o 
persones jurídiques considerades grans tenidors. Aquests propietaris no actuen judicialment, i es desentenen 
dels problemes que generen aquestes ocupacions delinqüencials.

També a un mandat parlamentari per actuar contra les ocupacions i la usurpació d’habitatges on hi ha un major 
risc  de  l’acció  de grups  delinqüencials  que han convertit  l’ocupació  en  un  negoci,  minvant  el  dret  de les 
persones vulnerables a adquirir  un habitatge social i,  a la voluntat  del  Govern de garantir  la convivència i  
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facilitar instruments per resoldre una situació que provoca greus conflictes i degrada comunitats i barris, quan 
els propietaris dels immobles no actuen per solucionar-ho.

És per això que, des de Junts per Catalunya, fem una crida als tribunals de justícia i a la fiscalia de Catalunya  
perquè implementin i apliquin, com ja fan a altres llocs de l’Estat, protocols que permetin uns tràmits ràpids i 
efectius per a desallotjar l’immoble ocupat il·legalment que genera greus problemes de convivència.

Per tot això, el grup municipal de Junts per Catalunya, presenta els següents acords:

ACORDS

Primer.-  Donar eines als alcaldes i comunitats de propietaris per acabar amb l’ocupació d’immobles -pisos, 
finques, naus, i  parcel·les en urbanitzacions- que provoquen greus problemes de convivència en l’entorn i 
generen alarma social entre els veïns, perquè es tracta d’una ocupació delinqüencial.

Segon.- És necessari també, destinar a habitatge social els immobles recuperats per fer front a una de les 
emergències que viu el país: la falta d’habitatge.

Tercer.- Impulsar la modificació del llibre V del Codi Civil de Catalunya, relatiu als drets reals, per facultar els 
ajuntaments  i  les  comunitats  de  propietaris.  La  modificació  facultarà  jurídicament  els  ajuntaments  i  les 
comunitats de veïns afectades perquè puguin instar judicialment les desocupacions en aquests  casos que 
generen alteració greu de la convivència i creïn alarma social. 

Quart.- Modificar la llei de l’habitatge i afegir una nova tipologia de conducta com a exemple d’incompliment de 
la funció social de l’habitatge.

Cinquè.- Modificar la Llei d'Enjudiciament Criminal mitjançant la introducció d'una mesura de desallotjament en 
el termini màxim de 48 hores, des de la petició cautelar de desallotjament, quan els ocupants de l'immoble 
requerits no exhibeixin el títol jurídic que legitimi la seva permanència a l'immoble.

Sisè.- Modificar de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, per possibilitar que 
els  ajuntaments  puguin  tenir  instruments  que  els  permetin  intervenir  contra  els  efectes  perjudicials  a  la 
seguretat i a la convivència ciutadana que genera la comissió de conductes delictives derivades de l'ocupació 
il·legal.

Setè.-  Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat,  a la conselleria de Justícia, a la consellera 
Gemma Ubasart, al Parlament de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol, al Congrés dels Diputats i  al 
Senat,  ,  a  l’Associació  Catalana de  Municipis,  a  la  Federació  Catalana de Municipis  i  a  l’Associació  de 
Municipis per la Independència.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art.  109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora Sra. Gemma Escarn, del grup municipal del PSC, manifesta que està d’acord amb tot el que 
siguin modificacions legals davant totes les administracions, al poble s’estan produint canvis i caldrà actuar.
2.- El regidor Sr. Manel Escarp, portaveu del grup de SA, manifesta que d’acord, però demanaria una moció 
més ambiciosa, ja que es parla d’ocupacions delinqüencials i ell creu que totes les ocupacions ho són. S’han 
d’actuar  en totes  les  ocupacions  donin problemes o  no.  Demana es  tregui  la  paraula  delinqüencial,  però 
igualment estan a favor.

L’Alcalde creu que la moció va a los més greu, a les ocupacions que provoquen vandalisme i problemes a les 
comunitats de veïns, mantenint el sentit de la moció.

3.- El regidor Sr. Santi Pelegrí, portaveu del grup d’ERC, manifesta que d’acord, el que estan en contra és dels  
desallotjaments de persones vulnerables, per això, com freguen una línia molt fina s’abstindran per prudència. 
Creu que donar eines a certs alcaldes pot ser perillós, xerifs, bandes organitzades que es prenen la llei pel seu 
compte es qüestionable, per això s’abstindran.
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L’Alcalde insisteix que la moció es per casos greus, no per persones necessitades, que no s’haurien de fer però 
és la pròpia administració la que hauria de garantir el dret a l’habitatge, per la emergència social. Aquí parlem 
de la delinqüència que es va en algunes ocupacions, creu que tots els alcaldes es mereixen respecte, són els 
cossos policials els que han d’actuar seguint els protocols. El Sr. Pelegrí creu que són els jutges o els policies 
els que han d’ordenar les actuacions, donar eines a certs alcaldes o a les comunitats de propietaris és molt 
arriscat per falta d’objectivitat.  

Posada a votació la proposta, amb l’assistència de 11 dels/de les 13 regidors/es que integren el seu nombre 
legal, resta aprovada pels 6 vots a favor dels/de les regidors/es dels grups de JXCAT, PSC i SA, amb 5 vots 
d’abstenció dels/de les regidors/es dels grups del PSC i ERC i 1 vot en contra del regidor del grup de SA.

6.-    Expedient    2847/2022  .    MOCIÓ EN REBUIG DE LA LÍNIA AÈRIA D’ALTA TENSIÓ PROJECTADA PER   
SOLARIA I IGNIS A ALCARRÀS, LLEIDA I ALBATÀRREC

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 21 de novembre de 
2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

El  Grup Municipal  d’ERC, sol·licita  la tramitació de la següent  MOCIÓ EN REBUIG DE LA LÍNIA AÈRIA 
D’ALTA TENSIÓ PROJECTADA PER SOLARIA I IGNIS A ALCARRÀS, LLEIDA I ALBATÀRREC.

El regidor Sr. Santi Pelegrí fa l’aclariment de que va presentar un prec per registre, tipus moció, en relació amb 
la presentada i aprovada amb anterioritat del Ple. Però creu que s’hauria de tractar més com un prec que com 
una moció a resoldre, informant de les actuacions fetes per ERC davant d’ADIF que els ha respòs per correu 
que no veu inviable que la línia d’AT dels parcs solars pugui passar per la seva zona de afectació, però demana 
que es sol·liciti en forma per les empreses en la forma legalment establerta. El prec es que l’ajuntament li  
demani a les empreses aquesta opció de que passi per terrenys d’ADIF i que fes les actuacions per impedir la 
línia actual d’acord amb la moció aprovada.

L’Alcalde considera que la proposta es pot passar a tractar com a un prec, però ja que s’ha fet referencia a que 
l’Ajuntament faci la petició a ADIF, vol fer constar que l’Ajuntament ja va fer la consulta i tenim la resposta a la  
que dona lectura,  és un escrit  d’ADIF del  dia 30/08/2022 donant la  resposta a la sol·licitud efectuada per 
l’Ajuntament en data 18/07/2022, que en extracte manifesta que davant la sol·licitud de valoració de que la línia 
d’AT passi paral·lelament pels terrenys afectats per la línia de l’AVE, en virtut de la legislació vigent, respon que 
s’estableixen afectacions de domini públic, altres d’afectació i altres de límits d’edificació, en relació amb la línia 
d’evacuació fins a la subestació d’Albatàrrec, informa que se les ha sol·licitat informes previs com a organisme 
afectat per les instal·lacions de plantes fotovoltaiques i la línia pel Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i 
Agenda Rural dels SS.TT. de Lleida de la Generalitat de Catalunya, a petició dels promotors, per tant ADIF està 
informant al Departament de la Generalitat competent sobre la viabilitat de que els projectes presentats passin 
per la zona afectada l’AVE .

L’Alcalde Sr. Jordi Janés afegeix que amb aquesta contesta i les reunions que han fet amb els veïns després 
del darrer ple en el que es va aprovar la moció, sense informa de la informació que tenien, a data d’avui pot ser 
te més informació el grup d’ERC que l’Ajuntament.

El regidor Sr. Ezquerra considera que si és una moció s’han saltat l’ordre d’intervencions, es demana que 
l’Ajuntament d’una manera immediata executin els acords aprovat pel ple, i tenen un debat com si fos precs i 
preguntes.

Per tot el qual, l’Alcalde proposa, i el ple aprova per unanimitat, eliminar la moció com a punt de l’ordre del dia, i 
tractar la sol·licitud del grup d’ERC dins del punt de Precs i Preguntes.

7.- Expedient 2431/2022.-   Expedient   2847/2022  .   MOCIONS   PER LA CREMA DE LES RESTES VEGETALS   
DE LES EXPLOTACIONS AGRÍCOLES
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Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 21 de novembre de 
2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

S’han presentat diferents mocions per part dels grups de govern, proposant al Ple el coneixement i resolució de 
les mateixes.

Extracte de la Motivació i exposició de motius:

La gestió de les restes vegetals és de vital importància en la gestió de les explotacions agràries. Es tracta d’una 
pràctica que es realitza des de temps immemorials. Els pagesos i pageses, sempre hem gestionat les restes 
vegetals de les explotacions agràries i forestals d'una manera segura i eficient.

El sector primari català s’ha d’enfrontar a una nova problemàtica, després que aquestes darreres setmanes 
s’hagi parlat de la impossibilitat de cremar restes de podar al camp un cop realitzades aquestes tasques, arran 
de la llei estatal 7/2022 del 8 d’abril de residus i sols contaminants per una economia circular, que afecta el 
tractament de residus agrícoles que recull la normativa europea.

De fet, la normativa no preveu cap termini d’adaptació ni tampoc cap ajuda que permeti als afectats comprar 
maquinària i adaptar-la a la nova proposta. Hi ha el risc real que moltes restes vegetals no siguin tractades als 
camps i que, per tant, derivin en problemes fitosanitaris, especialment de fongs i insectes barrinadors.

Extracte de resolucions:

ACORDS:

 

 

PRIMER.- Demanar al govern de l'estat espanyol la modificació i adequació normativa per fer possible que la 
pagesia pugui continuar efectuant les cremes de restes vegetals de manera segura des del 15 d'octubre i fins al 
15 de març de cada any.

SEGON.- Demanar al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural que tal com la llei contempla, 
que cada CCAA acabi fent la interpretació de la Llei, per donar solució al cada sector agrari en concret.

TERCER.- Traslladar l’acord anterior al Ministeri d’Agricultura, a la Conselleria d’Acció Climàtica, Alimentació i 
Agenda  Rural  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  i  als  grups  parlamentaris  del  Congrés  dels  Diputats  i  del 
Parlament de Catalunya.

Per tot el qual es proposa aprovar totes les mocions presentades pels grups municipals de Sempre Alcarràs, 
JXCAT i ERC, amb l'adhesíó del grup municipal del PSC, següents: 

A) MOCIÓ  PER  TAL  DE  REVINDICAR  I  SOLUCIONAR  QUE  ES  TINGUI  EN  COMPTE  LA   
IMPORTÀNCIA DE LA CREMA DE RESTES VEGETALS EN LES EXPLOTACIONS ATRÀRIES. 
PRESENTADADA PEL GRUP SA.

MOCIÓ PER TAL DE REIVINDICAR I SOL.LICITAR QUE ES TINGUI EN COMPTE LA IMPORTÀNGIA DE 
LA CREMA DE RESTES VEGETALS EN LES EXPLOTACIONS AGRÀRIES 

La gestió de les restes vegetals és de vital importància en la gestió de les explotacions agràries. Es tracta d’una 
pràctica que es realitza des de temps immemorials. Els pagesos i pageses, sempre hem gestionat les restes 
vegetals de les explotacions agràries i forestals d'una manera segura i eficient.

Els  nostres  avantpassats,  per  la  part  que  els  tocava,  han  sabut  traslladar  la  seva  estima  per  la  terra  i  
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l'arrelament al territori al llarg de generacions, convertint als professionals agraris en els veritables jardiners i 
els millors gestors del paisatge. Sempre hem vetllat per tal que aquestes pràctiques siguin segures i es facin de 
manera sostenible econòmicament i tenint cura de l'entorn.

L'evolució  ha  arribat  a  les  nostres  explotacions  des  de  fa  molts  anys.  Aquesta  circumstància  ha  estat 
benvinguda i entre la pagesia s'ha rebut com l'aigua de maig. La innovació ens ha facilitat la feina i dignificat la  
professió. En aquest sentit, podem assegurar que les noves generacions estem treballant per tal de buscar 
fórmules que generin un mínim de residus i aprofitin al màxim tots els recursos generats per tal d'augmentar la 
supervivència de les explotacions familiars pel que representen a l'hora d'evitar la despoblació de pobles petits. 

El sector ha sabut adaptar-se als nous temps i en aquesta línia, en els darrers anys, diversos pobles del Segrià 
estem desenvolupant un projecte de bio economia circular pensat en la recerca d'eines pel reaprofitament de 
subproductes que podien ser un problema i ara es poden convertir en una oportunitat. El sector està treballant 
per tal de trobar solucions i així aconseguir revalorizar-los, però sempre hi haurà fraccions vegetals en que el 
seu reaprofitament, difícilment tindran viabilitat econòmica.

Atès que les explotacions agràries no estan passant el seu millor moment a causa de tots els augments de 
costos  en  combustibles,  fitosanitaris,  adobs,  serveis  necessaris  per  a  un  bon  desenvolupament  de  les 
explotacions i si a tot això li afegim els costos d'una excessiva burocratització per tal de complir amb totes les 
lleis i normatives, el futur dels agricultors es va complicant. Aquestes dificultats, s’han menjat els marges per 
guanyar-nos  la  vida.  En  molts  casos  els  costos  de  producció  estan  superant  els  de  venda.  Aquesta 
circumstància és la principal causa de la falta de relleu generacional. 

Atès que tot i les problemàtiques exposades, som un sector que sempre ha mostrat una actitud resilient i volem 
continuar  sent-ho.  Com  a  professionals  de  l’ofici  més  antic  del  món,  i  havent  sobreviscut  a  totes  les 
inclemències meteorològiques possibles (veritable enemic de la pagesia), estem disposats a fer el que calgui 
per ajudar a contrarestar les evidències de l’actual canvi climàtic, però ho volem fer adaptant-nos paulatinament 
amb projectes realistes, viables i que suposin un benefici en lloc d’un cost impossible de suportar.
 

És per tots aquests motius que presentem aquesta moció per tal que totes les administracions implicades, 
reconsiderin la prohibició de cremar restes vegetals.   Estem disposats a prioritzar la seva reutilització sempre 
que  els  costos  econòmics  i  energètics  no  causin  l'efecte  contrari  al  que  persegueix  la  llei  7/2022  de 8 
d'abril publicada al BOE. Mentrestant, aquestes administracions han de possibilitar que es pugui continuar amb 
les cremes de restes vegetals de manera segura i controlada en els mateixos camps de conreu.

Per tots aquests motius, el grup municipal Sempre Alcarràs, proposa al Ple de l'Ajuntament d'Alcarràs, l'adopció 
dels següents:

ACORDS

PRIMER.- Demanar al govern de l'estat espanyol la modificació i adequació normativa per fer possible que la 
pagesia pugui continuar efectuant les cremes de restes vegetals de manera segura des del 15 d'octubre i fins al 
15 de març de cada any.

SEGON.- Demanar al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural que tal com la llei contempla, 
que cada CCAA acabi fent la interpretació de la Llei, per donar solució al cada sector agrari en concret.

TERCER.- Donar trasllat dels presents acords al Govern Espanyol, al Ministeri per la Transició Ecològica i el 
Repte Demogràfic, Govern de la Generalitat  de Catalunya, al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i 
Agenda Rural, als grups polítics del Parlament de Catalunya i als Consells Comarcals.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’ 11 dels 13 regidors/es que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

B) MOCIÓ PER LA CREMA DE LES RESTES VEGETALS DE LES EXPLOTACIONS AGRÍCOLES 
PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE JXCAT.

Des de Junts per Catalunya considerem el sector agrari cabdal per l’economia de les Terres de Lleida i per al 
conjunt del nostre país i, especialment en aquests moments complicats de crisi de preus, després d’un estiu de 
climatologia adversa i d’encariment dels costos, creiem que, més que mai, hem de defensar la seva tasca per 
garantir-ne la continuïtat. 
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En tot aquest context complicat, el sector primari català s’ha d’enfrontar a una nova problemàtica, després que 
aquestes  darreres  setmanes s’hagi  parlat  de  la  impossibilitat  de  cremar  restes  de  podar  al  camp un  cop 
realitzades aquestes tasques, arran de la llei estatal 7/2022 del 8 d’abril de residus i sols contaminants per una 
economia circular, que afecta el tractament de residus agrícoles que recull la normativa europea. 

Des de Junts volem alertar que la normativa en cap cas prohibeix expressament la crema de residus vegetals,  
ja que, en l’article 27 d’aquesta llei disposa que “es podrà permetre la crema d’aquests residus amb caràcter 
excepcional, i sempre que tinguin l’autorització individualitzada corresponent que permeti la crema”. Es tracta 
d’una gestió a través de la qual s’al·lega que per raons de caràcter fitosanitari, s’ha de fer aquesta crema, i és 
el mètode que l’agricultura ja feia servir fins ara per poder dur a terme la crema de les restes vegetals. 

No obstant això, des de Junts per Catalunya, considerem imprescindible que el Departament d’Acció Climàtica, 
Alimentació  i  Agenda  Rural  desenvolupi  i  sotmeti  a  aprovació,  amb  la  màxima  celeritat  possible,  el 
desenvolupament d’una normativa adaptada que habiliti la crema d’aquestes restes vegetals, sense necessitat 
de demanar permisos i al·legar a raons fitosanitàries, i sense que suposi un sobrecost per a la pagesia, amb 
l’objectiu d’evitar noves traves als propietaris i les propietàries de finques agrícoles. Es tracta d’una tasca que ja 
han fet altres comunitats autònomes veïnes, com és el cas de la Comunitat Valenciana, que ja permet la crema 
de restes vegetals a les seves finques rurals. 

Igualment,  des  del  nostre  grup  considerem  que,  encara  que  el  Departament  dugui  a  terme  aquestes 
modificacions, no deixa de ser un pegat, i el que cal fer a llarg termini és modificar la llei de residus per tal que 
l’agricultura pugui dur a terme cremes vegetals. Des de Junts per Catalunya al Senat també s’estan recollint les 
esmenes que arriben des dels sindicats agraris, i hi ha el compromís d’esmenar les lleis que arribin en aquest 
sentit. 

Havent considerat tot l’anterior, es proposa al Ple l’adopció dels següents: 

ACORDS:

PRIMER.- Demanar al Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural que estudiï la llei i elabori 
una normativa que s’adapti per donar una solució real al problema que té la pagesia per fer la crema vegetal. Si 
cal, amb una moratòria de l’aplicació d’aquesta llei espanyola, fins que es clarifiqui la manera de procedir. 

SEGON.- Demanar al Govern espanyol la modificació i adequació de la llei amb l’objectiu que la pagesia pugui 
continuar efectuant les cremes segures de les restes vegetals als seus propis camps de conreu, sense haver 
d’al·legar a raons fitosanitàries i sense que suposi nous sobrecostos per a la pagesia. 

TERCER.- Donar trasllat dels presents acords al Govern espanyol, al Ministeri per la Transició Ecològica i el 
Repte Demogràfic, al Govern de la Generalitat de Catalunya, al Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i 
Agenda Rural, als grups polítics del Parlament de Catalunya i al Consell Comarcal. 
Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art.  109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’ 11 dels 13 regidors/es que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

C) MOCIÓ  EN  DEFENSA  DE  LA  CREMA  DE  RESTES  VEGETALS  ALS  CAMPS  DE  CONREU 
PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC.

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

En els darrers mesos, el sector agrari català ha expressat el seu malestar per la limitació i prohibició de la 
crema de restes vegetals, derivada del compliment de la “Ley 7/2022, de 8 de abril,  de residuos y suelos 
contaminados para una economía circular” aprovada pel Congrés dels Diputats amb el vot contrari d’Esquerra
Republicana de Catalunya.

Concretament, aquesta llei en el seu article 27.3, fa referència a la prohibició de crema de restes vegetals. Allà 
s’especifica que “amb caràcter general, no està permesa la crema de residus vegetals generats en l’entorn 
agrari o silvícola. Només podrà permetre’s la crema d’aquests residus amb caràcter excepcional, sempre i quan 
compti amb la corresponent autorització individualitzada que permeti aquesta crema,
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per raons de caràcter fitosanitari  que no sigui possible abordar amb un altre tipus de tractament, motivant 
adequadament que no existeixen uns altres mitjans per evitar la propagació de plagues...”

Això limita i prohibeix que els pagesos puguin continuar fent de manera segura les cremes de restes vegetals 
agràries i silvícoles als seus propis camps de conreu, com s’ha fet sempre. Aquesta crema ja està regulada per 
les  normes  de  condicionalitat  de  les  ajudes  de  la  Política  Agrària  Comuna i  els  diferents  Reials  Decrets 
espanyols i legislació autonòmica que se’n deriva.

La llei espanyola demana que les restes vegetals generades a l’entorn agrari o silvícola tinguin un reciclat 
biològic mitjançant el seu piconatge o trituració, fet que suposarà la necessitat d’utilitzar i cremar una gran 
quantitat de combustibles fòssils, i, per tant, una generació molt elevada de CO₂. Per no parlar dels costos que 
generarà als pagesos, sobretot els petits i persones que s’hi dediquen a temps parcial, el fet d’haver d’adquirir o 
llogar maquinària per fer una acció que tota la vida han fet mitjançant la crema manual controlada i segura.

De fet, la normativa no preveu cap termini d’adaptació ni tampoc cap ajuda que permeti als afectats comprar 
maquinària i adaptar-la a la nova proposta. Hi ha el risc real que moltes restes vegetals no siguin tractades als 
camps i que, per tant, derivin en problemes fitosanitaris, especialment de fongs i insectes barrinadors.

A més, l’acumulació de restes vegetals als camps suposa incrementar el perill d’incendis en aquests conreus, 
sovint envoltats de boscos. En aquest sentit, el Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural de 
la Generalitat de Catalunya s’ha mostrat contrari a aquesta mesura recollida a la Llei 7/2022 i està intentant 
cercar solucions jurídiques que permetin a la pagesia continuar efectuant les cremes segures de les restes 
vegetals als mateixos camps de conreu.

Per  tot  l’exposat,  des  del  Grup  Municipal  d’ERC  d’Alcarràs,  instem  a  la  resta  de  grups  municipals  que 
constitueixen aquest ple a adoptar els següents:

ACORDS

1. Demanar al govern espanyol la modificació i adequació normativa necessària per fer possible que la pagesia 
pugui continuar efectuant les cremes segures de les restes vegetals als mateixos camps de conreu.

2. Traslladar l’acord anterior al Ministeri d’Agricultura, a la Conselleria d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda 
Rural de la Generalitat de Catalunya, i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Parlament de 
Catalunya.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’ 11 dels 13 regidors/es que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

8.- Expedient 2908/2022. MOCIÓ DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DEL 25 DE NOVEMBRE DE 2022, DIA 
INTERNACIONAL PER A L'ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA VERS LES DONES.

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 21 de novembre de 
2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

Es proposa aprovar el manifest proposat per la Conselleria d’Igualtat i feminisme, següent

Declaració institucional del 25 de novembre de 2022 

Dia Internacional per a l’Eliminació de la Violència vers les Dones 
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Avui, 25 de novembre, ens convoquem per commemorar el Dia Internacional per a l’Eliminació de la Violència 
vers les Dones. La violència masclista té moltes formes i l’impacte en les seves vides depèn, en gran mesura,  
de la garantia d’accés a drets bàsics per a la seva reparació.
 
De  totes  les  formes  de  violència  masclista,  les  violències  sexuals  són  les  més  prevalents,  les  més 
invisibilitzades  i  les  més  naturalitzades.  Tot  això  fa  de  les  violències  sexuals  un  component  central  del 
patriarcat.

No tenen a veure amb el sexe sinó amb el poder. El poder de cosificar, d’humiliar, de dominar, de disciplinar, de 
generar por i de restringir la llibertat de les nenes, les adolescents i les dones. El poder de crear l’expectativa  
social que els homes han de prendre la iniciativa en el sexe i no aturar-se fins rebre una negativa directa. Fins i  
tot el poder d’ignorar una negativa o de traspassar els límits amb la insistència.
   
També  el  poder  de  produir  un  sentiment  de  vergonya  per  haver  patit  una  agressió  sexual,  el  poder  de 
responsabilitzar i culpabilitzar les víctimes/supervivents (com anava vestida, què havia consumit, en quin lloc 
estava, si anava sola...) en lloc d’assenyalar l’agressor com a únic responsable. O el poder de posar en dubte la 
intenció de les denunciants. I, de manera cabdal, el poder de crear un imaginari en què les agressions les 
comet  un  desconegut  a  l’espai  públic  amb  perfil  psicòpata  i  depravat,  malgrat  que  la  major  part  de  les 
agressions,  especialment  aquelles  més  greus,  ocorren  en  espais  considerats  privats  i  els  agressors  més 
habituals  no  tenen un  perfil  concret.  Les  cometen  amics,  parelles,  companys  d’estudis  o  de  feina,  veïns, 
familiars o referents propers. 
 
Els moviments feministes d’arreu del món s’han rebel·lat contra aquest poder patriarcal, han assenyalat les 
causes i les conseqüències de les violències sexuals i n’han identificat les diverses expressions en tots els 
àmbits en què ocorren (familiar, de la parella, social o comunitari, laboral, educatiu, digital o polític). També han 
denunciat la cultura de la violació que normalitza i accepta la violència sexual envers les dones i han generat 
una onada de sororitat per reconèixer la veu de les dones que denuncien i per acompanyar-les. 

Simultàniament, els feminismes han impulsat dos grans canvis. En primer lloc, han posat el consentiment al 
centre. La llibertat sexual inclou practicar sexe tan sovint com es vulgui i amb qui es vulgui, així com rebutjar 
fer-ho. Això interpel·la tota la societat i especialment als homes, perquè es desprenguin dels estereotips i dels 
rols de gènere en què els socialitza el patriarcat, perquè aprenguin a identificar en ells mateixos i en el seu 
entorn d’amistats, familiars i companys de feina o d’oci totes aquelles actituds.

El seu entorn d’amistats, familiars i companys de feina o d’oci totes aquelles actituds i conductes que legitimen, 
banalitzen o que directament constitueixen violència sexual.  

I, en segon lloc, els feminismes han exigit que es faci efectiva la diligència deguda dels poders públics i que 
s’erradiqui tota forma de violència institucional. Una responsabilitat que abasta tant les polítiques de prevenció 
com les de reparació,  les quals han d’estar suficientment dotades de recursos econòmics i  requereixen la 
màxima col·laboració i cooperació interinstitucional i intersectorial.    

Aquest és el compromís que refermem totes les institucions polítiques del país. Un compromís amb la garantia 
de tots els drets que es veuen vulnerats amb les violències sexuals: des del dret a la seguretat, al dret a la 
integritat física i psicològica, passant pel dret a la salut, el dret a l’educació o el dret a la participació social i 
política. En definitiva, un compromís amb la llibertat de les dones que ens ha de fer també una societat més 
lliure.  

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art.  109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora Sra. Gemma Escarn, del grup municipal del PSC, manifesta que està d’acord, hi ha molta feina  
encara per fer, les dones malauradament estem molt lluny d’igualar-nos amb els homes amb molts aspectes.

2.- El regidor Sr. Manel Escarp, portaveu del grup de SA, manifesta que estan a favor. 

3.-  La  regidora  Sra.  Marta  Morreres  del  grup  d’ERC,  manifesta  que està  ve  donar  espai  a  la  declaració 
institucional del 25 N, però el compromís hauria d’estar més de manifest durant l’any i no tant sols instal·lant  
punts liles a les festes o a les lletres de l’entrada del poble o en els actes del dia internacional. Creu que tenim 
un problema que es diu discriminació i violència masclista que no cal recordar-lo sols els dies assenyalats, la 
millor eina per erradicar-ho és la sensibilització i la prevenció, interseccional i contínuament, i per això i els 
precs que hem fet en altres plens votaran a favor. 
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Posada a votació la proposta, amb l’assistència d’ 11 dels/de les 13 regidors/es que integren el seu nombre 
legal, resta aprovada per unanimitat.

B) PART DE CONTROL

9.-  Expedient   JGL/2022 diversos.  COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I  ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN. 
 
 
Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 12 de setembre de 2022. 
 
L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats 
en virtut de les seves competències, que consten a les actes comunicades als regidors, del resum següent: 
 

Expedient  JGL/2022/18. Núm. 18/2022. Acta sessió ordinària del dia 13/10/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -ordinària celebrada el dia 08 de setembre de 2022.
2.- Expedient 1919/2022. Conveni de col·laboració entre el consell comarcal del segrià i l’ajuntament d'alcarràs 
per a l’execució del programa treball i formació per a persones joves tutelades i extutelades 2021
3.- Expedient 1037/2021. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa. entitat: Acsa
expedients 1791/2022, 1794/2022, 1136/2022. Concessió de subvenció directa o nominativa. entitats: Acsa, 
Associació Empresarial del Bobí, Asoc. Llar de Jubilats Alcarràs.
4.-  Expedient  544/2020,  1975/2022,  2629/2022 i  2632/2022.  Declarant  d’interés i  utilitat  pública d’activitats 
relacionades amb el tractament de residus d’orígen ramader.
5.- Expedient 920/2022. Acord per l’adquisició directa de solars per ampliar la pl. del Fortí.
6.- Comunicació de decrets de l’alcaldia: del núm. 972 del 09/09/2022 al núm. 1.106 del 06/10/2022.

Expedient  JGL/2022/19. Núm. 19/2022. Acta sessió ordinària del dia 04/11/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -ordinària celebrada el dia 13 d’octubre de 2022.
2.- Expedient 804/2022. 1032/2021 i 362/2021. Declarant d’interès i utilitat pública d’activitats relacionades amb 
el  tractament  de residus d’origen ramader  formulades en plans especials  urbanístics autònoms de serveis 
tècnics.
3.- Expedient 2111/2022. Concertació de préstec a llarg termini per finançar camí saladar- green&circular amb 
l'entitat  Caja Rural de Aragon SCC.
4.- Comunicació de decrets de l’alcaldia: del núm. 1.107 del 07/10/2022 al núm. 1.220 del 04/11/2022.

Expedient  JGL/2022/20. Núm. 20/2022. Acta sessió ordinària del dia 17/11/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: ordinària celebrada el dia 04 de novembre de 2022.
2.-  Expedient  2289/2022.  Liquidació costos de consum d’aigua de reg del  contracte d’arrendament  de les 
finques municipals de la Ptda Saladar, corresponent als anys 2012 a 2022.
3.-  Expedient  1543/2021.  Aprovació de justificació de subvenció a l’entitat  Associació Empresaris  del  Boví 
d’Alcarràs de l’exercici 2021.
4.- Expedient 78/2022. Atorgament de subvenció a l’Associació Amics del Ball per activitats de la temporada 
2022.
5.- Comunicació de decrets de l’alcaldia: del núm. 1.221 del 07/10/2022 al núm. 1.255 del 04/11/2022.

El Ple es dona per comunicat.

CONVALIDACIONS DE DECRETS.

A instància dels Tècnics de Serveis Personals i  de Joventut,  en concret  es proposa al Ple convalidar,  els 
següents
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ACORDS

1.- Expedient 2761/2022. Decret 2022/1256, del dia 18/11/2022, d’aprovació del Pla Local de Joventut. 

Donat que la proposta de convalidació del Pla Local de Joventut donat que el projecte es fa finalitzar ahir, i que 
es considera necessari informar al regidors en comissió informativa, s’acorda. per unanimitat, no convalidar-ho 
per unanimitat d’ 11 dels/de les 13 regidors/es que integren el seu nombre legal.

2.-  Expedient  2595/2022.  Decret  2022-1141,  del  dia  19/10/2022,  d’aprovació  del  Conveni  de col.laboració 
interadministrativa amb el Consell Comarcal del Segrià en el marc de la prestació del servei fix de cura puntual 
per a nens i nenes “temps per cures+temps per tu”.

Atès que es va informar en comissió, s’acorda la convalidació per unanimitat d’ 11 dels/de les 13 regidors/es 
que integren el seu nombre legal

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

10.- PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  
 
Es dona compte dels precs i preguntes, així com les respostes que, en extracte, s’han formulat.

Primer.- Precs i preguntes del regidor del grup del PSC Sra. Gemma Escar.

1ª Prec. Voldria fer un agraïment a l’Associació del Boví, com a la del Porcí, com als Bioproductors, per fer-les 
partícips de les seves inquietuds i viures les jornades que han estat força interesants.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés s’afegeix a l’agraïment en nom de tot el ple, per les jornades que realitzen per uns 
dels sectors més importants del nostre municipi. 

Segon.- Precs i preguntes dels regidor del grup de S.A. Sr. Manel Ezquerra.

1ª Prec. Gràcies per fer extensiu l’agraïment a dos associacions que treballen per sectors vitals per tot el  
territori. Les Jornades del boví i del porcí estan arrelades i són conegudes a reu de l’estat espanyol.

2ª Prec. Les agradaria poder participar en el debat que ha hagut en relació amb la línia d’AT d’avaluació dels  
parcs solars, per tal que en el ple quedin les postures clares de cadascú dels grups municipals. Explicant les 
coses com han anat. Dedicant el temps que calgui, ja que s’havien preparat per respondre a la moció retirada. 

Demana que es sigui sincers de cara al poble,  perquè és interessant que s’instal·lin els parcs a la nostra 
població. Defensant-lo tots d’acord com s’ha dit en alguna comissió, no fem demagògia per no confondre més 
als afectats creats amb unes expectatives ja que pot ser pitjor. El que ha pogut veure a l’expedient es que ERC 
mitjançant el Sr. Jaume Bernis, com a secretari de transició energètica del partit, i un senador d’ERC, es va 
demanar a ADIF que la línia d’AT passi per la de l’AVE, el que ha pogut concloure es que es va demanar que la 
línia passi per uns terrenys afectats que no seran de domini públic, sinó aquells 70 mts afectats amb servituds 
però de propietat privada d’uns altres veïns, entenc que la resposta donada per ADIF es que si se li presenta 
un projecte per la servitud el valoraran per veure la viabilitat, però paral·lelament a Lleida diuen que no es 
viable. Però si fos veritat en lloc d’afectar als actuals propietaris inclosos en la tramitació i exposició pública 
realitzada, passaria per altres terrenys i s’afectaria a uns altres de nou, encara seria pitjor. 

Els tècnics que han explicat els projectes diuen que quan es fan aquestes línies s’han de tenir en compte molts 
paràmetres i normatives que fan que es proposin que passin per uns llocs millor que altres. Si s’hagués de 
canviar ara caurien els projectes perquè s’haurien de tornar a tramitar i se’ls acabarien els terminis que tenen 
fins al març o així. S’hauria de fer nova avaluació ambiental de la línia i caurien els projectes. 

Ens hem de posicionar. Davant de la situació econòmica de l’Ajuntament i l’augment de costos en despeses 
corrents  anem  abocats  directament  a  una  pujada  d’impostos.  Quina  és  l’alternativa?  sol  pot  ser  buscar 
ingressos alternatius que no recaiguin com sempre en la ciutadania.   Quines opcions tenim? Sol pot   ser 
atraure inversions foranies com els parcs solars, i cal recordar que no estem parlant de que vinguin centrals 
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nuclears, sinó que aquests parcs ens faria obtenir uns ingressos importants com va passar en Ascó al seu dia, 
que tenen tot i pràcticament no paguen impostos. 

Els propietaris afectats ja estan crispats per la mala sort de que els hi passa a ells, el que si hem de fer es  
buscar eines per buscar una indemnització exemplar, però no treballar en diferents bandes, parlant a Madrid 
amb ADIF quan sabem que no passarà la linea de l’AVE. 

Per això demana que es treballi entre tots davant el punt més important d’aquesta legislatura, és o caixa o 
faixa,  en aquest poble ni  podrem fer les grans inversions que necessita  el  poble.  No sol  hem d’atraure a 
aquestes empreses sinó que al darrera hem d’intentar atraure a més, i el millor es que vegin que tenim una 
visió com les associacions de ramaders que han fet les jornades, que aporten inversions, impostos pel poble, 
llocs de treball  i  que ens ajudaran a no tenir  la càrrega fiscal  més elevada del  Segrià,  superant a Lleida. 
Treballem entre tots en no ficar més pals a les rodes. 

Lo d’ADIF és un altre pal a les rodes, hem d’anar tots al Departament d’Acció Climàtica a preguntar que esta  
passant per que agilitzin l’aprovació ambiental de la línia, quan els parcs comencen a estar aprovats. Per que el 
nostre poble està al límit en la estabilitat pressupostaria com va passar amb el darrer pressupost que les van 
haver de finançar amb crèdits o romanents de tresoreria. Treballem tots junts com ens em manifestat tots fora 
dels plens i  comissions. Unim-nos per demanar a les empreses compensacions durant els 25 anys de les 
afectacions. Aquesta és un altra, no es una expropiació de per vida com l’ave o l’autovia,  les afectacions als 
propietaris seran per 25 anys més 5 anys de pròrroga, que és el temps autoritzat d’escomesa donat per Red 
Elèctrica, passat el temps o es negocia novament una nova expropiació o es recupera la propietat. Entre tots 
els afectats l’entendríem i aconseguim una indemnització justa.  

Comenta que TV3 va fer un programa on van aparèixer tots els que estaven en contra dels parcs solars de 
Catalunya, i no va vindre a Alcarràs on trobaria molta gent a favor que han entès que els parcs solars ens 
aportaran moltes coses al  poble.  Fem un esforç de comunicació,  el  que explica la pel·lícula “Alcarràs” no 
passarà al poble, perquè la llei demana que els parcs es puguin fer en terrenys dolents de baixa producció, res 
a veure amb les explotacions familiars de regadiu. En terreny pla de regadiu de l’horta la llei no permet la 
implantació de parcs solars. La realitat és que els parcs es fan en un latifundi de baixa producció que generarà 
ingressos pel poble per fer polítiques per salvaguardar aquests explotacions familiars. Tot es podria explicar, es 
una oportunitat  pel nostre poble.  Els parcs solars podrien aportar noves inversions per emmagatzemar  la 
energia, fent plantes d’hidrogen o bateries, que podria atraure noves inversions precisament on estan els grans 
parcs solars.  Parla de que a Alemanya ja tornen a obrir centrals amb carbó, per la eliminació de centrals 
nuclears, que calen quan no es poden acumular les produccions d’energies renovables. 

En definitiva demana treballar  tots junts, per ser el  número é, atraure inversions i  diversificar la economia 
d’aquest poble. Demana no ficar pals a les rodes a ERC, però a JxCAT demana que, a l’anterior ple, va deixar  
aprovar  una  moció  amb  5  vots  a  favor  d’ERC  amb  la  vostra  abstenció,  on  el  principal  acord  era  que 
l’ajuntament actués tots els mecanismes jurídics per obligar a soterrar la línia i això no ho pot fer un ajuntament, 
la normativa no ens permet que l’ajuntament vagi contra els propis acords de l’ajuntament. Demana que es 
torni a parlar avui i que l’ajuntament no engegui cap mecanisme jurídic contra si, creu que va ser una errada. A 
ERC li demana que no fiquin més pals a les rodes perquè coneixen la situació econòmica i en privat diuen que 
estan a favor. No ens podem permetre que aquestes empreses marxin a un altre poble. Hem d’anar units. El 
moment més important de la legislatura i per molts anys, ingressos de 1,5 a 2 milions en ICIO i els ingressos en 
IBI i IAE durant 25 anys.  Cal fer saber al poble això i ells es mullen, sinó hi venen inversions estem abocats a 
pujar impostos, unim esforços pel futur del poble. Demana no fer cap més preguntes i debatre aquest tema.

L’Alcalde pregunta al grup d’ERC si vol seguir amb aquest  tema relacionat amb el prec retirat anteriorment. El  
Sr. Pelegrí respon que ells faran els precs i preguntes al seu torn previst.

L’Alcalde dona per tant la paraula als regidors del grup d’ERC 

Terecer.- Precs i preguntes dels/de les regidor/es del grup d’ERC. 

1.- Formulades per la regidora Sra. Laia Sisó.

1ª Pregunta. Hem vist que en la documentació de les  juntes de govern hi ha aprovat per decret d’alcaldia el 
nomenament d’una persona responsable de la gestió del programa PROA + del Pla Educatiu d’Entorn. Ens 
agradaria saber com està la situació actual del Pla, si ha estat la subvenció i si ja es té data per començar.  
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També si es possible ens agradaria poder tenir la memòria del de l’any passat i la valoració de tots els agents 
participants. 

El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que ja han rebut la subvenció, han hagut partides que han 
baixat, mantenint la subvenció de la tècnica, de tot això s’informarà en comissió mixta, afegint que la Memòria 
està feta i la facilitaran als regidors/es interessades. S’ha endarrerit ja que s’ha de licitar tot i ens han donat la 
subvenció tard.  Esperem que l’empresa que va realitzar les actuacions l’any passat  pugui  guanyar el  nou 
concurs, sinó s’haurà de començar de nou.

2ª Pregunta. Factures,  com es normal durant aquest mesos van arribant les factures referents als actes i 
events de la festa major d’estiu i entre elles n’hem vist dues que ens agradaria poder tenir una explicació de 
dues: la primera amb concepte de àpats Garrigues   sl.  Festa major dinar cassoles:  1941.41€ i  l’altra amb 
concepte  Arnau Vila Font. Càtering FM: 330€. 

El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que la d’Apats Garrigues S.L. per les cassoles està malament 
es refereix al servei d’aperitiu després del pregó, es van equivocar.

El  regidor  delegat  Sr.  Gerard Companys respon que la  d’Arnau Vilafont  Catering,  es la  del  servei  de les 
cassoles. 

La Sra. Sisó replica que si s’han prestat els serveis s’han de pagar, però pensa que s’hauria de fer treballar als  
serveis del poble, ja que ens omplim la boca de que tenim bons serveis però també les hem de donar feina, 
més quan aquests empreses patrocinen molts actes de la festa major. 

El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que ell també aposta pels serveis locals, però s’havia de donar 
un servei per a 70 persones i fetes les consultes a empresaris locals no havia ningú en disposició de fer-ho. Tot 
el demés es va comprar a les carnisseries del poble.

3 r.  Prec.  Demana que es posi  data a la comissió  de cultura i  festes que ja  s’havia de celebrar fa unes 
setmanes. 

El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que espera que la setmana que va es pugui donar data.

2.- Formulades pel regidor Sr. Santi Ribes.

1ª Pregunta. Fa temps que veuen un cartell que diu Alcarràs Villa Florida, i voldrien saber que comporta?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que és una subscripció d’uns 300 €, un cartell posat al costat de la rontonda, 
però que es va retirar per una qüestió de normativa de carreteres, han donat un premi a dos viles florides com a 
reconeixement de l’enjardinament del poble pel gremi de floristes de Catalunya, com s’ha fet a Soses, Torres 
de Segre, Lleida i d’altres.

2ª Pregunta. A la micro de la zona del Parc de la Via es va instal.lar càmeres, pregunta quines incidències han 
trobat?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que hi ha un nombre de denuncies elevades detectades per les càmeres, per 
exemple sacs de runes, mobles, etc., se’ls ha reconegut, localitzat i denunciats. Però esta funcionament molt 
be.

El Sr. Ribes afegeix que al estar previst al pressupost, ja s’està pensant instal.lar càmeres a les altres mini  
deixalleries.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que si que està pressupostat, però estan valorant el grau d’incivisme que hi ha 
a les altres mini  deixalleries per fer la despesa o no.  El  que si  que estan estudiant  es la instal.lació a la 
deixalleria on si que s’està detectant que hi ha moltes infraccions.

El Sr. Ribes replica que també hi ha moltes infraccions a la mini deixalleria de la zona de la cooperativa, com a 
usuari ho comprova sovint. L’Alcalde veu que té incidències però no el volum de les altres citades.
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3 r. El cap de setmana passat es va celebrar el Vedella Tast i la Fira del Comerç, felicitar a l’Associació del Boví 
perquè va ser un èxit el Vedella Tast, també per les jornades fetes com la realitzada per l’Associació del Porcí, 
engrescant-los perquè continuïn fent actes que donen vida al poble. El diumenge es va fer la Fira del Comerç 
que també va anar molt be, amb molta participació, felicitant a tos el que van fer possible aquesta fira. I el punt  
negatiu és per l’equip de govern ja que no va fer cap invitació a cap dels regidors, perquè va ser nul.la, creu  
que això no n’hauria de passar en cap acte.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que demana disculpes, són humans, i no van fer la invitació quan l’haurien 
tingut  que  fer,  miraran  de  subsanar-ho  per  les  properes.  La  fira  cada vegada és  més gran  i  amb molta 
participació, es van convidar a molts alcaldes i institucions i es van oblidar a l’enllaç ficar als propis regidors 
cosa que es una falta de respecte i demana novament disculpes.

3.- Formulades per la regidora Sra. Marta Morreres.

1ª Pregunta. Com està el funcionament de les tres primeres setmanes del servei Temps per Cures.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars respon que va preguntar a la tècnica, havia poca afluència les primeres 
setmanes, ha passat un mes i ens hauríem de reunir amb els serveis comarcals per veure com ha anat. 

2ª Pregunta. Si s’ha fet publica la resolució del SOC de refer Trams, que no hi havia resposta a la sol.licitud de 
5 persones.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars respon que li sembla que la subvenció va decaure o no ha arribat la  
subvenció definitiva, però ja ho preguntarà i informarà.

3ª Pregunta. Quina valoració es fa de les jornades de Salut i quina participació ha hagut.

La regidora delegada Sra.  Ester  Ibars respon que afluència no molta  pel  poble que som, sobre tot  a  les 
primeres. S’han en horaris de tardes, havia un grup de gent que va assistir totes que les han valorat positives.

La Sra. Morreres creu que s’hauria pogut fer més promoció i publicar abans, creu que la convocatòria va ser 
molt justa.  La Sra. Ibars creu depèn molt dels horaris, però creu que fer una promoció molt abans pot ser  
perjudicar, en tot cas es provarà.

4ª Pregunta. Relacionada amb el Pla Local de Joventut, van veure que el dia 3 de novembre es van fer unes 
trobades per un grup de joves en els que va participar l’IES d’Alcarràs, demana si es pot explicar com va anar  
la trobada. Sembla que el pla està tancat.

El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que unes de les previsions del Pla Educatiu de l’Entorn i el Pla 
Local de Joventut, era un treball amb joves, es va parlar amb l’Institut, es van fer actuacions de grups concrets, 
però es va demanar la participació de tot l’institut, representada pels delegats i delegades, com a portaveus, i la 
afluència els va sorprendre ja que habitualment costa molt captiva als joves per fer actes que sabem que 
costen. Es van copsar necessitat pel poble reflecties al Pla Local de Joventut, van recollir problemàtiques que 
ells  consideraven  que  s’havien  de  tractar  amb  l’Institut.  En  properes  comissions  s’anirà  informant.   La 
participació més elevada va ser el dia dels delegats de classe amb unes 15 persones aproximadament, un 
numero acceptable per la tarda, creu que coordinats ajuntament i institut podem arribar més, per exemple en 
fer una revista conjunta amb la col·laboració de l’ajuntament. Es passarà copia del Pla local de Joventut als 
regidors, que ha canviat, ara són més oberts.

El Sr. Gerard afegeix que s’ha convocat la subvenció denominada “Primera experiència”, que és el que abans 
era la Garantia Juvenil, estem treballant per agafar el màxim de joves possibles.

4.- Formulades pel regidor Sr. Jordi Castany.

Vol comentar un moment el prec que presentarà després el Sr. Santi Pelegrí, i es que ells no estan en contra  
de les energies renovables, ni dels parcs que poden ser un benefici per energia i ingressos per l’ajuntament, 
l’únic que volen es que els afectats tinguin la mínima afectació possible, creuen que havia una feina a fer per 
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l’equip de govern de l’ajuntament d’Alcarràs que no s’havia fet,  que era parlar a Madrid amb l’ADIF, i  ara 
Esquerra si que han fet aquesta gestió.

1ª Pregunta. Respecte a l’esporga, es van al·legar dos motius pel retràs, que no es podia arribar a tota reu i  
l’altre que havia alguns tipus d’arbres que es feien cada dos anys, aquest any s’han fet dos contractes de 
treballadors per 3 mesos, quin és el Planning?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que l’esporga engany és molt dificultós, han tingut moltes baixes laborals de 
personal de la brigada. Calia fer cursos de treballs en alçada. Ens consta molt trobar treballadors especialitzats. 
Se’ns ha acabat la borsa d’empleats que no volen venir per contractes de temporada. Estem intentant arribar a 
totes les necessitats, portem un retràs a l’esporga i mirarem com ho podem solucionar.

El Sr. Castany respon que estem d’acord l’esporga es un punt a millorar. Cosa que afirma l’Alcalde.

2 n. Prec. El que van comentar a l’anterior ple,  ara ens imaginem que som nens, que no tenim activitats  
extraescolars, si et vols socialitzar i agafes una pilota, i resulta que va a jugar a la única zona del poble on es 
pot jugar a futbol, al parc de la Via, i resulta que encara no són les porteries. Des de abans de l’estiu que no hi  
ha porteries en un espai públic que no cal pagar per fer activitat física, que fa el jovent? si no té espais per fer 
activitats socials i col.lectives, després ens queixem, demana que facilitem les coses, no creu que sigui pel cost 
econòmic de les dos porteries. L’han demanat que faci aquest prec que ja volia recordar.

L’Alcalde  Sr.  Jordi  Janés  respon  que  és  un  problema  pressupostari,  les  partides  d’esports  estaven  molt 
tensionades, sinó intervenció no informarà favorablement, esperem ampliar la partida per poder adquirir les 
porteries, que tenen un cost d’uns 2.900 més Iva. 

El Sr. Pelegrí, del grup d’ERC, replica que al pressupost hi havia una partida per mobiliari urbà que es podria  
utilitzar. La regidora delegada Sra. Ibars respon que es va considerar una despesa esportiva, però en tot cas 
respon que es pensen reposar.

4.- Formulades pel regidor Sr. Santi Pelegrí.

1. Prec. Respecte al punt eliminat de l’ordre del dia, dona lectura a l’escrit formulat en la forma següent:

En data 19/05/2022 des del Grup Municipal d’ERC d’Alcarràs vam entrar per registre la "MOCIÓ EN REBUIG 
DE LA LÍNIA AÈRIA D’ALTA TENSIÓ PROJECTADA PER SOLARIA  I  IGNIS  A  ALCARRÀS,  LLEIDA I  
ALBATÀRREC" , aprovada en el Ple Municipal de data 14 de juliol de 2022 i en la que en els seus acords  
l’instava a l’Ajuntament (Equip de govern) a emprendre les accions jurídiques i administratives corresponents 
perquè la LAT tingués la més mínima afectació sobre els veïns/es d’Alcarràs; proposant el soterrament pels 
terrenys de servitud de la línia de l’AVE gestionats per ADIF. Des del nostre grup vista la passivitat de l’Equip 
de govern davant aquesta situació, vàrem encomanar al Secretari de Transició Ecològica i Energètica de la 
Federació Regional d’ ERC a Lleida, el company Jaume Bernís, junt amb el Senador Xavier Castellana, que 
ells mateixos fessin la consulta a ADIF per valorar l’opció de que la LAT passi soterrada pels terrenys de 
l’AVE. Un cop reunits amb ADIF, la resposta d’aquests ha estat la del document adjunt: "Resposta ADIF".

Per tant, exigim a l’Equip de govern que de manera immediata compleixi amb els acords aprovats de la moció 
anteriorment esmentada i es posi en contacte amb ADIF i amb l’empresa promotora de la LAT per tal que 
aquesta passi soterrada per la zona de servitud de l’AVE perquè no tingui l’impacte que té la proposta del 
traçat actual.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés dona lectura de la resposta en la forma següent:

Des del Grup de Junts volem exposar la nostra votació d’aquesta moció situant als veïns i veïnes en el punt 
actual d’aquest parcs solars. Desprès de la tramitació de fa dos anys i mig d’aquest parcs solars, havent estat 
tots els grups a favor de la instal·lació d’aquest parcs solar a la finca d’un unic propietari a Montagut, és quan 
surt  a  publicació  el  novembre  del  2021 del  projecte la  línia  d’evacuació  fins a Albatarrec-Magraners,  ens 
comuniquen quins veïns estaran afectats per aquesta línia, havent fet diverses reunions i assemblees amb ells 
inclús, una reunió amb un tècnic de renovables i un tècnic científic en climatologia i havent explicat la necessitat 
d’aquest parcs i el seu impacte. Cal destacar que degut a les moratòries i través per part de la Generalitat hem 
vist perillar aquest projecte varies vegades. Des de la ruptura del govern de Junts i SA, des de l’oposició se’ns 
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demana que a partir d’aquell moment a les reunions amb les promotores i siguin tots els grups representats,  
per saber les novetat que aniran succeint. Acollim la proposta i us hem convocat a les reunions plegats al 
creure que és tracta d’un projecte de grans dimensions i que afecta als veïns.

En la moció del dia 14 de juliol  del ple municipal de ERC és va demanar que féssim gestions amb ADIF de 
juliol per demanar que la línia vagi paral·lela a la línia actual del tren AVE , llegim contesta de Adif que passem 
a llegir. Un cop llegida la carta queda clar que ha de ser acció climàtica qui faci les passes. Com potser que  
ERC ALCARRÀS ens demani fer unes accions quant el departament d’acció climàtics i energia ha estat qui ha 
anat demanant documentació i el acompliment de la llei a traves de ponències any 2019 i dels nous decrets 
16/2019  mesures  urgents  per  a  l'emergència  climàtica  i  l'impuls  a  les  energies renovables.   24/21 
desplegament  de  renovables a Catalunya  de renovables.  La Generalitat  a  dia  d’avui  ha  donat  la  llicencia 
urbanística i ara darrerament la declaració d’impacte ambiental DIA del 7 projectes, Ara volen que l’ajuntament 
tiri  enrere  el  que  la  Generalitat  ha  aprovat,  els  actes  son  reglats  i  ens  enfrontaríem  a  conseqüències 
econòmiques com vostès ja saben.

Aquest  equip  de  Govern,  ja  ha  demanat  a  ADIF  que reconsideri  la  seva  opinió,  també vam oferir  a  les 
empreses promotores els camins municipals per no afectar als veïns, proposta que a dia d’avui no ha estat  
acceptada. Volem demanar a ERC Alcarràs que tingui més respecte institucional vers el nostre ajuntament. 
Heu estat  fent  gestions amb les conselleries i  amb les direccions generals  dels  ministeris  a esquenes de 
l’ajuntament, on està la lleialtat institucional?. Veu fer una reunió com a Esquerra Republicana  al centre major  
convocant  a  les  promotores  dient-los  que era  un  acte  de  Acció  Climàtica,  també  el  director  dels  serveis 
territorials de acció climàtica Sr. Ferran de Noguera, una reunió a la qual no hi vam voler assistir per haver 
deixat de banda la nostra institució per els vostres rendiments electorals. Cal destacar que a la reunió vau fer 
servir informació confidencial extreta del departament d’acció climàtica i de la direcció general d’energia ,i el 
més greu es  que l’ajuntament encara no disposava de dita informació ni continguts, ho trobeu normal, quin és 
el vostre respecte pels nostres veïns, ho els voleu utilitzar per mirar d’esgarrapar 4 vots i deixar l’equip de 
govern en evidencia. Vàreu donar els preus de les ocupacions i de les torres. Ens ha arribat que la persona 
negociadora encarregada per la direcció general de energia amb les promotores serà el senyor Jaume Bernis, 
ex regidor d’Esquerra. Ens ho poden confirmar aquesta noticia?. A aquest equip de govern li queda clara la  
vostra postura, ja que és més per desgastar l’actual govern, que no pas l’interès dels veïns afectat. Ens heu 
caigut als peus. Des de Junts volem dir públicament que continuarem lluitant pel interessos dels veïns afectats 
demanant a les promotores que els preus de les indemnitzacions siguin els corresponents a una terra fèrtil i 
intensiva com es la d’Alcarràs, també volem la instal·lació d’aquest parc solar, és tracta d’una finca de una 
empresa del sector agroalimentari i no afecta cap explotació familiar. I és obvi que l’ajuntament i no l’alcalde 
com voleu fer veure, rebrà uns ingressos que permetran no tenir que pujar impostos, sinó potser al contrari,  
baixar alguns impostos per generar més activitat econòmica al nostre poble. El nostre vot és contrari al vostre 
prec.

El Sr. Santi Pelegrí replica que desconeixien la carta d’ADIF del mes d’agost de 2022, la seva resposa és del 
mes d’octubre. Es cinisme està al costat dels afectats?, és deure de tots els governants estar al costat del tots 
els veïns. Respecte a la lleialtat institucional els recorda que van convidar a tots els regidors, van assistir tots 
menys el del seu partit que forma el govern. Solament volen que la LAT tingui la més mínima afectació, creuen  
que hi ha altres mesures i mitjans per passar les línies. 

L’Alcalde Sr.  Jordi  Janés respon que si  fos l’Ajuntament  qui  hagués fet  la  reunió amb la conselleria  i  els 
promotors sense informar prèviament es diria que s’havia actuat malament, per això lo del cinisme de dir unes 
coses i fer altres. 

2ª Pregunta. Respecte la recollida d’envasos del servei porta a porta, sembla que s’ha canviat el criteri ja que 
es recull en bosses fora de cubell, pregunta si s’ha canviat el criteri?, s’ha informat a la gent?, s’ha demanat 
que la gent faci les coses com toca?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que des de la pandèmia han estat sis mesos amb el personal del SOC donant  
informació als  veïns,  però la gent es resisteix  a  complir  les  normes en ocasions,  s’ha fet  informació amb 
cartellera, tríptics, informació directa, però s’han hagut de fer alguns canvis.

5.- Prec formulat per la Sra. Estes Ibars, del grup de JXCAT.
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La regidora delegada d’Hisenda Sra. Ester Ibars, informa amb detalla de les despeses realitzades i imputades 
al servei de comunicació, que no és exclusiu de les tasques informatives. Seguidament relaciona les mateixes, 
resumint-se en la forma següents: 

01/08/21 AL 01/07/2022

DIVERSES DE COMUNICACIÓ D’ACTIVITATS, DIARIS, ETC. 10.503,29

COMESTRATEGICS/LUIS ANGEL DE LA PINTA 18.741,25

EIDOS COMUNICACIÓ
Triptics activitas, cartells i senyalitzación del poble(riu, cc deixall., 
parc gaudi)Cartells fira del comerç21, green circular, la marato lona, 
mascaretes còvid, cartell c/esports, etc. Lones escoles, despesa 
criticada per SA , lona guerra Ucraïna, lones publilles i hereus, 
talonaris brigada, armilles reflectants, vinils varis, maquetacio de la 
revista (despesa coberta per la publicitat)retolacions dels vehicles 
municipals. I aquesta empresa ens factura al 2021 despeses del 
2019 i 2020 per problemes amb la seva facturació electrònica, de 
quan el sr. Manel Ezquerra era alcalde. 10.464,07

NURIA SARRABLO DOLCET
Calendaris i triptics porta a porta, diptics FM hivern, dissenys cartells 
"Alcarras", sudaderes als voluntaris de l'Alcarras Florit, planells de 
Patrimoni Historic, cartells campanya gossos, disseny revista FM ,fira 
del comerç 3.898,18

ANFIGRAT

Diferents Flayers fira comerç, Revista FM, Revista butlleti, FM hivern, 
plano turístic, etc 6.863,97

EMPRESES DEL POBLE DE MAQUETACIO, CARTELLS I VARIS 
TAL COM ESTA EXPLICAT 21.226,22

DIVULGACIO PUBLICITAT COMERCIAL (DICO)

Repartiment butlletins (despesa pagada amb la publicitat), FM, fira 
Comerç i varis casino 1.519,77

GRAFIQUES CLARET

Butlleti trimestrals 3 unitats 6.698,07 cobert amb publicitat

EMPRESES DEL BUTLLETI TRIMESTRAL 8.217,84

DIARIS PAPER MES CONEGUTS A LLEIDA TOTAL 8.184,44

SUBTOTAL RADIO I DIARIS DIGITALS 6.811,40

RAC 1 9.075,00

SANS CURIA JAUME

videos FM's, poligons, cavalgata reis, carnaval, alcarras florit, bio 
hublap nit de la cultura, 9.099,20

TOTAL 91.858,64

El Sr. Manel Ezquerra, del grup de SA, per al·lusions respon que es podria haver informat en comissions per 
poder confrontar la informació, davant dels dubtes manifestats en alguns plens, per tant el resum també es 
deixa de banda diverses empreses i apareixen altres que desconeixia.

La regidora Sra. Ibars respon que va agafar la instància presentada i les mateixes factures demanades de 
l’agost fins a l’octubre, tots són els mateixos proveïdors.

No  havent  més  assumptes  que  tractar  l’Alcalde  aixeca  la  sessió  en  el  lloc,  data  i  hora  indicats  a 
l’encapçalament. 
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I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F.R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro 
aquest certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                          Vist i Plau. 
L'ALCALDE.
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